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ZAPISNIK 
 
sa 12. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 7. svibnja 2018. godine (ponedjeljak) , 
u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu. 

  
Sjednicu je u 10,00 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
(IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koji je sjednici i  predsjedavao. Apro la dodicessima seduta 
dell'Asemblea della Regione Istriana. 

Pozdravljam sve prisutne vijećnice i vijećnike Skupštine, pozdravljam Župana Istarske 
županije, zamjenice i zamjenika , pozdravljam sve pročelnike i ostale prisutne, pozdravljam 
predstavnike sredstava javnog informiranja. 
Odmah na početku da kažem, kao što ste i dobili uz poziv za sjednicu, da je nakon sjednice 
organiziran posjet gradilištu nove Opće bolnice u Puli, gdje ćemo se upoznati sa svime što je 
do sada napravljeno i sa planovima za dovršetak nove Opće bolnice u Puli. Mislim da će biti 
interesantno. Rekli su mi da se nitko nije praktički prijavio za javni prijevoz za koji smo 
organizirali autobus, da većina ide sa svojim prijevozom, pa ako je nekome potreban 
prijevoz, mi smo otkazali autobus da ne stvaramo troškove, molimo da se javi gospođi Meliti 
Ferenčić da se onda organizira prijevoz. 
Planirano je da krećemo oko 13,00 sati, ovisi kako budemo odradili dnevni red. Osim toga 
htio bih se danas na početku zahvaliti i našem Savjetu mladih koji je uspješno organizirao 
prvu manifestaciju Gremo na Učku povodom  Dana Europe, dana pobjede na fašizmom. 
Mislim da je za prvi put bilo jako uspješno i jako dobro i  čestitam mladima koji su uspješno 
organizirali tu manifestaciju i vjerujem da će postati tradicionalna i posebno se zahvaljujem 
ovdje pojedinim našim članovima, da ih posebno ne imenujem, ali dvoje sjede u prvom redu 
koji su dali veliki doprinos, ali i Viliju Rosanda koji je bio tu koordinator, pa Vili i tebi, ali jasno 
i svima ostalima puno hvala i čestitke na uspješnoj organizaciji. 
Što se tiče dnevnoga reda nisam dobio nikakve prijedloge za izmjenu i dopunu. I ja isto tako 
nemam nikakvih izmjena i dopuna pa dajem  dnevni red na glasanje. 
  

PRISUTNI – ODSUTNI: 

 IŽ.12.sjed. 05.2018. PRISUTNI – ODSUTNI PAZIN 

R. 
Br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIM: 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni Odsutna(O) 

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

 7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  
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13. Petar Macura IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

28. Ljerka Peruško SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

29. Radovan Cvek SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

31. Milio Bulić SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

32. Silvano Hrelja SDP – HSU - HSS – SDSS – IL Odsutan 

33. Goran Subotić SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

34. Mirjana Galo SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

35. Ilirijana Croata Medur HDZ ( od 5. sjednice)  

36. Jurica Šiljeg HDZ Odsutan 

37. Mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. Dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid  

42. Goran Poropat Živi zid  

43. Dr. sc. Tea Golja MOST NL Odsutna 

44. Ladislav Turčinović MOST NL Odsutan (O) 
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OSTALI PRISUTNI: (7.04.2018.) 
 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica Župana IŽ, 
FABRIZIO RADIN, zamjenik Župana IŽ,  
VALERIO DRANDIĆ, pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge 

etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske županije 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica tajnice Skupštine Istarske županije 
IVAN KLARIĆ, deb. stenograf, voditelj zapisnika, 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za reviziju, 
TATJANA MATOŠEVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj IŽ, 
LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za gospodarstvo IŽ, 
GRACIANO PREKALJ, pomoćnik pročelnika Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, 

lovstvo, ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 
VESNA PAVLETIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 

(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  

Istarske  županije,  
IVANA DRAGIŠIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 

integracije IŽ, 
DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije 
ROBI ZGRABLIĆ, Ravnatelj ŽUC-a IŽ 
 
 Na dnevni red nisu dobivene nikakvi prijedlozi za izmjenu i dopunu pa daje  dnevni 

red na glasanje, te nakon glasanja utvrđuje da je za 12 sjednicu Skupštine Istarske 
županije utvrđen slijedeći       

DNEVNI RED: 

1.  
a) Verifikacija zapisnika sa 10. sjednice Skupštine Istarske županije 
b) Verifikacija zapisnika sa 11. svečane sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2017. 

godinu 
4. Prijedlog Odluke o raspodjeli rezultata za 2017. godinu 
5. Izvješće Župana Istarske županije za 2017. godinu 
6. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog Godišnjeg izvještaja o 

izvršenju Financijskog plana Županijske uprave za ceste za 2017. godinu 
7.  

a) Prijedlog Prvih izmjena i dopuna  Proračuna Istarske županije za 2018. godinu 
b) Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske 

županije 
8.  

45. Divna Radolović Rosanda MOST NL  
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a) Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Županijskog operativnog 
centra Istarske županije za 2017. godinu  

b) Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Programa rada Županijskog operativnog 
centra Istarske županije za 2018. godinu  

9. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju prijedloga Odluke o usvajanju Strategije upravljanja i 
raspolaganja imovinom u vlasništvu Istarske županije 2018. – 2023. godine 

10. Prijedlog Odluke o osnivanju javne ustanove „Regionalni koordinator Istarske 
županije za europske programe i fondove – Cordinatore regionale della Regione 
Istriana per i programmi e fondi europei“ 

11. Prijedlog Odluke o osnivanju prava građenja na k.č. 10238 k.o. Rovinj radi izgradnje 
„Lječilišnog gradskog bazena u sklopu bolnice Dr. Martin Horvat – zamjenska 
građevina“ i davanju suglasnosti Gradu Rovinju za prijenos prava građenja na 
trgovačko društvo Valbruna sport d.o.o. 

12. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja luka posebne namjene (Santa Marina) 

13. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja luke posebne namjene – sportske luke „Pješčana uvala“  

14. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja luke posebne namjene – sportske luke „Vinkuran“ 

15. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu hotela, turističkih naselja i kampova 
tvrtke ISTRATURIST UMAG d.d. Umag 

16. Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu gospodarskog 
korištenja morskih površina za uzgoj školjkaša u Uvali Risvica i Uvali Teplica na 
području Raškog zaljeva (Općina Raša) 

17. Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu gospodarskog 
korištenja morske površine za uzgoj školjkaša i drugih morskih organizama (osim 
riba) u Savudrijskoj vali (Grad Buje) 

18. Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu gospodarskog 
korištenja plaže na dijelu k.č. br. 2067/2 k.o. Rovinj-Valdaliso 

19. Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu gospodarskog 
korištenja plaža u sklopu hotela i kampova tvrtke MAISTRA d.d.  

20. Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 
21. Prijedlog Zaključak o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Poreč na potpisivanje 

Ugovora o izvođenju radova dogradnja infrastrukturne namjene, prometnog sustava 
pomorskog prometa – molo, 3. skupine – luka javnog prometa Červar Porat IV faza 

22. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Povjerenstva za zaštitu prava 
pacijenata Istarske županije za 2017. godinu 

23. Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana Odbora za ljudska prava 
Skupštine 

24. Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnateljice IKA-e-Istarske kulturne agencije-
Agenzia culturale Istriana 

25. Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenje kakvoće mora za kupanje na 
plažama Istarske županije u 2018. godini 

26.  
a) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 

troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Srednje škole Zvane Črnje 
Rovinj Scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno, 

b) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima  školovanja za školsku godinu 2018./19. Ekonomske škole Pula 

c) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Strukovne škole Eugena 
Kumičića Rovinj- Scuola di formazione professionale Eugen Kumičić Rovigno 
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d) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Gimnazije i strukovne 
škole Jurja Dobrile Pazin 

e) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Gimnazije Pula 

f) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Glazbene škole Ivana 
Matetića-Ronjgova Pula 

g) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Gospodarske škole Buje 
Istituto  professionale Buie 

h) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Industrijsko-obrtničke 
škole Pula 

i) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Srednje škole Mate Balote 

j) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Srednje škole Mate 
Blažine Labin 

k) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Medicinske škole Pula 

l) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19 Srednje škole „Vladimir 
Gortan“ Buje Scuola  media superiore „Vladimir Gortan“ Buie 

m) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Strukovne škole Pula 

n) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Škole primijenjenih 
umjetnosti i dizajna Pula 

o) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Škole za turizam, 
ugostiteljstvo i trgovinu Pula 

p) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Talijanske srednje škole-
Scuola media supreriore italiana Rovinj-Rovigno 

q) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Tehničke škole Pula  

r) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Talijanske srednje škole 
Dante Alighieri Pula-Scuola media superiore italiana Dante Alighieri Pola 

s) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Talijanske srednje škole-
Scuola media superiore italiana "Leonardo da Vinci" Buje- Buie 

t) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Turističko-ugostiteljske 
škole Antona Štifanića Poreč 

u) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima  školovanja za školsku godinu 2018./19. Srednje škole Buzet 

27. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Zavoda za 
javno zdravstvo Istarske županije o zaduživanju radi nabave financijskih sredstava za 
financiranje radova rekonstrukcije i dogradnje ustanove. 
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ORDINE DEL GIORNO 

1.  
a) Verifica del verbale della 10-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
b) Verifica del verbale dell'11-a seduta solenne dell'Assemblea della Regione 

Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Proposta di Relazione annuale sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana per 

il 2017 
4. Proposta di Delibera sulla ripartizione dei risultati per il 2017 
5. Relazione del Presidente della Regione Istriana per il 2017 
6. Proposta di Conclusione sul consenso alla Proposta di relazione annuale 

sull'attuazione del Piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione 
Istriana per il 2017 

7.  
a) Proposta delle Prime modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione 

Istriana per il 2018 
b) Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera 

sull'attuazione del bilancio della Regione Istriana, 
8.  

a) Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto 
dal Centro regionale operativo della Regione Istriana per il 2017,  

b) Proposta di Conclusione sull'approvazione del Programma di lavoro del 
Centro regionale operativo della Regione Istriana per il 2018,  

9. Proposta di Conclusione sulla determinazione della proposta di Delibera 
sull'approvazione Strategia di gestione e amministrazione dei beni di proprietà della 
Regione Istriana dal 2018 al 2023 

10. Proposta di Delibera di istituzione dell'ente pubblico „Regionalni koordinator Istarske 
županije za europske programe i fondove – Cordinatore regionale della Regione 
Istriana per i programmi e fondi europei“ 

11. Proposta di Delibera sull'istituzione del diritto a edificare sulla p.c. 10238  comune cat. 
Rovigno, ai fini della costruzione della "Piscina terapeutica cittadina nell'ambito 
dell'ospedale Dr. Martin Horvat - edificio sostitutivo" e il consenso alla Città di 
Rovigno al trasferimento del diritto a edificare sulla società commerciale Valbruna 
sport s.r.l. 

12. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione della 
concessione sul demanio marittimo ai fini della costruzione e dello sfruttamento 
economico dei porti a destinazione particolare (Santa Marina) 

13. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione delle concessioni 
sul demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico del porto a destinazione 
speciale - porto sportivo „Pješčana uvala“  

14. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione della 
concessione sul demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico del porto a 
destinazione speciale - porto sportivo "Vinkuran" 

15. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione della 
concessione sul demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico delle spiagge 
marine degli hotel, dei villaggi turistici e dei campeggi dell'azienda ISTRATURIST 
UMAG S.p.A. di Umago 

16. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione sul demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico delle superfici marittime per l'allevamento di 
crostacei nelle baie Uvala Risvica e Uvala Teplica sul territorio del Golfo di Raša 
(Arsia) (Comune di Raša) 

17. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione sul demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico della superficie marittima per l'allevamento di 
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crostacei e altri organismi marini (a eccezione del pesce) nel Vallone di Pirano (Città 
di Buie) 

18. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione sul demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico della spiaggia alla p.c. n. 2067/2 c.c. Rovigno - 
Valdaliso 

19. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione della 
concessione ai fini dello sfruttamento economico delle spiagge nell'ambito degli hotel 
e campeggi della MAISTRA S.p.A. 

20. Proposta di Delibera sull'integrazione della Delibera d'istituzione dell'Autorità portuale 
di Parenzo, 

21. Proposta di Conclusione sul consenso all'Autorità portuale di Parenzo a firmare il 
Contratto d'esecuzione dei lavori di ampliamento dell'infrastruttura necessaria al 
sistema del traffico marittimo - molo, 3-o gruppo - porto per il traffico pubblico Červar 
Porat  (Porto Cervera) IV fase 

22. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dalla 
Commissione per la tutela dei diritti dei pazienti della Regione Istriana per il 2017, 

23. Proposta del Provvedimento di destituzione e nomina del membro del Comitato per i 
diritti umani dell'Assemblea 

24. Proposta di Provvedimento di nomina della direttrice dell'IKA - Istarska kulturna 
agencija - Agenzia culturale Istriana 

25. Proposta di Delibera sull'attuazione del Programma di monitoraggio della qualità del 
mare per la balneazione sul territorio della Regione Istriana nel 2018 

26.  
a) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 

annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Srednja škola Zvane 
Črnje Rovinj  scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

b) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Ekonomska škola 
Pula (Scuola di economia di Pola) 

c) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Strukovna škola 
Eugena Kumičića Rovinj-Scuola di formazione professionale Eugen Kumičić 
Rovigno 

d) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Gimnazija i 
strukovna škola Jurja Dobrile Pazin (Liceo e scuola d'avviamento 
professionale Juraj Dobrila Pisino) 

e) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Gimnazija Pula 
(Liceo di Pola) 

f) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Glazbena škola 
Ivana Matetića-Ronjgova Pula (Scuola di musica Ivan Matetić-Ronjgov Pola) 

g) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Gospodarska škola 
Buje Istituto professionale Buie 

h) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Industrijsko-
obrtnička škola Pula (Scuola industriale e artigianale di Pola) 

i) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Srednja škola Mate 
Balote (Scuola media superiore Mate Balote) 

j) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Srednja škola Mate 
Blažine Labin (Scuola media superiore Mate Blažina Albona) 
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k) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Medicinska škola 
Pula (Scuola di medicina di Pola) 

l) Proposta di Delibera sull'ammontare delle spese annuali d'istruzione per 
l'anno scolastico 2018/19, della Srednja škola "Vladimir Gortan" Buje - Scuola 
media superiore "Vladimir Gortan" Buie 

m) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Strukovna škola 
Pula (Scuola d'avviamento professionale Pola), 

n) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Scuola delle arti 
applicate e del design Pola 

o) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Škola za turizam, 
ugostiteljstvo i trgovinu Pula (Scuola per il turismo, l'industria alberghiera e il 
commercio Pola) 

p) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Talijanska srednja 
škola-Scuola media supreriore italiana Rovinj-Rovigno 

q) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Tehnička škola Pula 
(Scuola tecnica Pola)  

r) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Talijanska srednja 
škola Dante Alighieri Pula - Scuola media superiore italiana Dante Alighieri 
Pola 

s) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 Talijanska srednja škola – 
Scuola media superiore italiana “Leonardo da Vinci” Buje – Buie, 

t) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Turističko -
ugostiteljska škola Anton  Štifanić Poreč (Scuola turistico-alberghiera Anton 
Štifanić Parenzo) 

u) Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sulle spese 
annuali scolastiche per l'anno scolastico 2018/2019 della Srednja škola Buzet 
(Scuola media superiore di Pinguente) 

27. Proposta di Conclusione sul consenso alla Delibera del Consiglio d'amministrazione 
dell'Ente per la salute pubblica della Regione Istriana sull'indebitamento per l'acquisto 
dei mezzi per finanziare i lavori di ricostruzione e ampliamento dell'ente 

AD – 1 

a) Verifikacija  sa 10. sjednice Skupštine Istarske županije 
b) Verifikacija zapisnika sa 11. svečane sjednice Skupštine Istarske 

županije 

 Skupština je odvojenim glasanjem  bez primjedbi jednoglasno verificirala 

a) zapisnik  sa 10. sjednice Skupštine Istarske županije 

       b)  zapisnik sa 11. svečane sjednice Skupštine Istarske županije 

 AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
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Na prošloj sjednici  troje vijećnika nisu uspjeli postaviti pitanje  pa su danas na početku. To 
su Goran Subotić, Sanja Radolović i Milio Bulić i prijavljeno je još 9 vijećnica i vijećnika i to 
ovim redoslijedom: Vili Rosanda, Vedrana Gregorović Hrvatin, Tatjana Tomaić, Irena 
Peruško, Damir Grunbaum, Boris Rogić, Divna Radolović Rosanda, Zdenko Pliško, Goran 
Poropat. 

PREDSJEDNIK, moli vijećnike i one koji odgovaraju na postavljena pitanja da okušajmo biti 
što kraći,  da se drže predviđenog vremena kako bi možda  svi uspjeli stići na red. 

GORAN SUBOTIĆ, Klub vijećnika SDP-HSU-SDSS, zanima kada će biti poznata definitivna 
cijena tone odlaganja otpada na Kaštijunu. Došli smo do nekih informacija da u biti, pošto 
cijelo vrijeme slušamo da je na Kaštijunu jedna čista, moderna tehnologija, zbog čega je u 
specifikaciji cjenika postavljena ekološka renta Gradu Puli  od 1.193.400,00 eura godišnje i 
zbog čega u specifikaciji te cijene koja podiže cijene za građane Istre postavljeno, znači, 
pokriće poslovanja Kaštijuna od 2008. do 2016. godine u iznosu od 15.820.000,00kuna cirka. 

PREDSJEDNIK, daje riječ Valeriu Drandiću da odgovori na postavljeno pitanje. 

VALERIO DRANDIĆ, kaže da mora odgovoriti da je prava cijena rada Kaštijuna već poznata 
i vi ćete je skoro i  službeno imati kada bude potvrđena na nadležnim tijelima,  je cijeli 
problem koji je nastao, nastao je zbog procedure donošenja cijena po općinama odnosno 
gradovima, s obzirom  da je to procedura propisana od strane Ministarstva zaštiti okoliša je 
takva da traje 3 mjeseca. 

Cijene otpada na bazi, naravno i dodatne cijene Kaštijuna formiraju sami gradovi i općine i 
uopće nije rečeno da će svi građani u Istri jednako plaćati. , zavisno od toga na koji način će 
se formirati cijene pojedini grad. 

Od samog početka tvrdimo da je cijena nekakvih 530,00 kuna plus PDV-e, da li će identično 
tako ostati ili ne to ćemo u narednim možda mjesec dana znati i potvrditi. 

Nije točno da je ekološka renta u toj cijeni. Ekološka renta se ne smije ugraditi u cijenu, niti 
nju smije naplaćivati Kaštijun. O ekološkoj  renti odlučivat će Grad Pula. Znači, na čijem 
području se Kaštijun nalazi, da li će je biti i kolika će biti  to je stvar Gradskog  vijeća Grada 
Pule. Dakle, po zakonu imaju mogućnost, imaju i pravo, ali o tome će odlučivati Grad Pula. 
Tako da nije cijena opterećena ekološkom rentom. 

Vi očito imate nekakve izvore iz nekih radnih materijala. Ne možete  u cijenu to uračunati. Svi 
ćete dobiti kalkulacije. Kalkulacija se zasniva na uobičajenim parametrima, cijena rada, 
transporta, djelatnika, najveći trošak je struja. Nema gubitka i pokrića gubitaka u kalkulaciji 
cijene. Ne postoj. 

PREDSJEDNIK, utvrđuje da nema dodatnih pitanja.  

Daje riječ vijećnici Sanji Radolović. 

SANJA RADOLOVIĆ,  ima dva pitanja. 

Prvo je pitanje vezano za zaključke koje smo svi zajedno donijeli u veljači ove godine 
vezano za Uljanik, za razgraničenje između Hrvatske i Slovenije i za Tunel Učku. Naime, ja 
mislim da moramo prestati  sa nekakvom praksom da donosimo samo zaključke. Kada ih 
donesemo onda o njima više ne pričamo godinama, pa me zanima, vidjela sam da su ti 
zaključci posebno, konkretno za mjeru za oslobođenje plaćanja tunela Učke išli  na samog 
premjera, da li smo mi dobili kakvu povratnu informaciju i koji su od svih nas jedno mogući 
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koraci i kako ćemo to zaista provesti u djelo, da li smo povratnu informaciju od samog 
Ministarstva i nadležnog ministra. 

Drugo pitanje,  vezano je za  plin radon. Mislim da ste imali prilike u medijima pročitati 
podatke iz mjerenja 2015. godine, koji su, moram reći zabrinjavajući, iako ne treba stvarati 
nekakvu paniku u javnosti, ali posebice na području nekih osnovnih škola i vrtića u Istri 
izražene su zaista zabrinjavajuće koncentracije toga plani koji se izražava po bekerima po 
kubnom metru. A moji nekakav prijedlog je Županu da  se možda to samo mjerenje ponovi i 
dami svi zajedno iz Istre sudjelujemo u izradi samog Akcijskog plana za radon, posebice za 
područje Istre, koji bi trebao ugledati svjetlo dana tek koncem ove godine. 

PREDSJEDNIK, zahvaljuje vijećnici Sandri Radolović i daje riječ Županu IŽ da odgovori na 
postavljeno pitanje. 

ŽUPAN Istarske županije Valter Flego ( U nastavku Župan IŽ), zahvaljuje vijećnici Sanji 
Radolović na jednom pitanu i jednom prijedlogu koji se tiče Zaključaka. Kada govorimo o 
Zaključcima ja sam siguran da je dobro da smo ih donijeli, ja sam siguran da smo mi u tim 
zaključcima izrazili naša stajališta i jasno rekli što mislimo i to tunelu Učka i o problemima sa 
susjedima  vezano za razgraničenje, ali isto tako i o našem najvećem gospodarskom 
subjektu Uljaniku. I vi pitate koji je nastavak Zaključaka. Ja mogu reći da vezano za te 
Zaključke puno je toga učinjeno, prije svega, rekao bih na  području  Uljanika i tunela Učka. 
Dakle, što je učinjeno. Vi znate da od tih Zaključaka do danas Nadzorni odbor Uljanika donio 
je Odluku o prihvaćanju izbora strateškog partnera zajedno sa Sindikatima odnosno sa 
socijalnim partnerima i naravno da sada očekujemo da vidimo kakav će daljnji plan biti 
podastrijet Vladi Republike Hrvatske sa kojom isto tako imamo intenzivnu komunikaciju kako 
bismo, prije svega, realizirali naše Zaključke koji se tiču očuvanja brodogradnje i radnih 
mjesta. Naravno, da to neće biti dovoljno, da će trebati razgovarati sa Europskom komisijom, 
ali to su sve koraci ispred nas. Ono što me veseli, veseli me da smo odgovorni, veseli me  da 
ne tražimo nekog Petka koji je valjda kriv, jer uvijek je neki Petko kriv kao neke druge kolege 
sa neke druge strane Učke, nego konstruktivno i odgovorno pristupamo temi Uljanika kako bi 
realizirali naše zaključke. 

Ono što želim reći oko tunela, naravno da sam  o tome razgovarao i sa mjerodavnim 
osobama iz Ministarstva i da se ne mogu pomiriti i sa prvim izjavama ministra koji je rekao 
kako nama tako i kolegama iz Primorsko-goranske županije kako neće ili to tako 
jednostavno, da parafraziram i da neće to biti tako lako, posebno ne za Ipsilon, koji je pod 
koncesijskim ugovorom. Dakle, ništa se konkretno ovdje nije riješilo. Očekujem razgovor i sa 
Ministarstvom. Nakon što i oni vide neke prijedloge rješenja, jer naravno da nećemo odustati, 
nećemo se zadovoljiti sa riječima kako je to nemoguće učiniti, a za neke druge dijelove 
Hrvatske je, jer znate i naš tunel, kao i  neki drugi treba i bojati i treba i održavati,  treba i 
neke kredite vraćati. Dakle, možemo naći način ako imamo bolje na koji način našim 
stanovnicima pomoći, pa tako kažem da li posredno ili neposredno, dali kroz naš Proračun ili 
kroz proračun Hrvatskih cesta ili Ministarstva, ali o tome,  vjerujete, će biti  još puno 
razgovora i  nećemo samo tako odustati. 

Evo, to ste pitali i to sam ja vam rekao kako sada stvari stoje oko radona. Puno će stručnije i 
više egzaktno pročelnica odgovoriti, a ja ću samo reći kako sasvim sigurno to nije samo 
isključivo jedino istarska tema. To je prije svega i Hrvatska i europska tema i to znam i kao 
potpredsjednik ENV-ea, Odbora zaštite okoliša pri Odboru regija, jer i Europska komisija je i 
uređene smjernice i direktive  i naputke dala, a i mi ćemo kao Županija puno toga učiniti. 
Međutim, dozvolite da onda i konkretno pročelnica na to odgovori. 

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje i daje riječ pročelnici Patriciji Percan da odgovori na postavljeno 
pitanje. 
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PATRIZIA PERCAN, zahvaljujem na postavljenom pitanju  i možda ću početi od ovog dijela 
od kojeg je Župan ustvari u završnici rekao, a to je da je mjerenje radona posljedica ustvari 
Akcijskog plana, kojeg je  Republika Hrvatska, dužna napraviti kao sve ostale članice 
Europske unije. Europska direktiva je stupila na snagu 2013. godine, a Akcijski plan se treba 
donijeti do kraja ove godine. Država je isto tako poštujući sukladno zakonima EU formirala 
radnu skupinu. Radna skupina ima zadaću da se  na temelju izvršenih mjerenja, a ona su do 
sada napravljena otprilike na pola Županija, konkretno materijali koji se trebaju naći na web 
stranici govore o devet županija, među kojima je i naša, a rezultati samih mjerenja imali ste 
prilike pročitati u novinama. Dakle, imamo situaciju na  području Županije da što se tiče 
odgojno-obrazovnih ustanova u manjem broju od obrazovnih ustanova je situacija takva da 
je dopuštena granica, to su bekereli, dakle, 300 bekerela, sve ono što je do 300 bekerela po 
kubnom metru se smatra prihvatljivim, a ono što je preko toga je na neki način 
zabrinjavajuće.  
Članak je izašao u novinama u četvrtak. Treba istaknuti da nakon  što su provedena 
mjerenja u školama, govorimo o periodu kraj 2013. i početak 2014.  da škole do današnjeg 
dana nisu dobile službene rezultate mjerenja. Dakle, niti škole, školske ustanove, niti smo mi 
to dobili kao osnivači, vezano da li govorimo o osnivačima gradovima ili govorimo o osnivaču 
Istarske županije. Tako da sam ja nakon objavljenog članka stupila u kontakt sa fizičarom  
Odsjeka Sveučilišta u Osijeku, koji je, dakle, i ovaj posao mjerenja odradio prema nalogu 
Državnog zavoda za nuklearno zračenje i radioaktivnost. Odgovor koji sam dobila  na pitanja 
koja sam postavila, ustvari temeljno pitanje, što sada dalje s tim rezultatima. Preporuke jesu 
da se eventualno ponove mjerenja, ali ono što je najvažnije da vidimo koje su preporuke. 
Dakle, na koji ćemo se način sada ponašati s obzirom da u nekim odgojno obrazovnim 
ustanovama je mjerenje iz 2009. godine pokazalo da je koncentracija radona iznad 
dopuštene granice. 
Evo, toliko. Ako imate  još kakvo pitanje. 

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje pročelnici na odgovoru i daje riječ vijećnici Sanji Radolović, 
dopunsko pitanje.  

 
SANJA RADOLOVIĆ, nema dopunsko pitanje, nego više  konstataciju na ovo što je 
pročelnica rekla. Ponovno vam hvala na provjerenom odgovoru. Mislim da zaista netko mora 
odgovarati. Ne mislim tu na Županiju, nego odgovorni za ono što smo tek  sada  saznali što 
smo pročitali u medijima  kakva je opasnost za našu djecu u odgojno obrazovnim 
ustanovama. U Klubu vijećnika SDP-ea zaista smatramo  da netko za to mora odgovarati, 
reći zašto škole, vrtići, nisu dobili rezultate mjerenja i neka ponove mjerenja o svom trošku. 

 
MILIO BULIĆ,  postavlja dva pitanja. 
Prvo pitanje se odnosi na ono što je već spomenuto na sjednici  ove Županijske skupštine, 
pitanje kolege Marina Baldinija, što se čini po pitanju pojave ili najezde ili nanošenja šteta 
divljih svinja na poljoprivredne usjeve, kojih svaki danom ima sve više. Navedeno se čini da 
je bilo samo rečeno. Sada svaki  dan je takvih pitanja i traži se da se održi jedna javna 
rasprava na nivou Županije vezano za to, jer se to događa na potezu čitave Istre, a znamo 
uz to, da su lovačka društava koja postoje, već došla do bankrota, jer ona davna već plaćaju 
štete koje čine divlje svinje. I sigurno  tim putem neće moći to više rješavati, pa molim  
Župana da proba, ako ništa više, preko saborskih zastupnika dignuti taj problem na nivo 
Sabora da se pokuša nešto napraviti sa Zakonom o zaštiti divljih životinja, jer u suprotnom 
nećemo moći više trpjeti, podnositi te štete i doći će do stvari do kojih možda ne bi  trebalo 
upravo sugerirano od ljudi koji imaju svaki dan štete na poljoprivrednim usjevima. 

 
Drugo pitanje odnosi se na Županijsku upravu za ceste odnosno županijske ceste Vodnjan 
– Barban. Pošto je tu s nama Županijski ravnatelj za ceste, pa pitanje postavljam njemu, a 
Župana molim  samo za pomoć. Naime, cesta Vodnjan – Barban je napravljena prije 
četrdesetak godina i sama po sebi mislim da je već punoljetna na toj istoj cesti koja pokriva 
dosadašnji grad Vodnjan u dužini od 5 kilometara, Općina Marčana isto u dužini 5 
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kilometara, Općina Barban u dužini od 10 kilometara. Moram napomenuti da je prije  pet, 
šest, sedam godina napravljena sanacija i sanacija sanacije na području Gada Vodnjana, da 
je napravljena pred tri, četiri godine  sanacija, ista sanacija na području Općine Marčana, a 
da je na području Općine Barban pred par godina napravljena sanacija jednog dijela, manjeg 
dijela ceste u dužini cirka od 2,5 – 3  kilometara od  strane Barbana prema Vodnjanu, dok  
šest, sedam kilometara ceste nije taknuto, tako reći, od same izrade. Stoga molim ravnatelja 
da kaže što se smjera, kada se smjera, napraviti nešto na toj dionici i mogu slobodno reći., 
svi te dionice znaju, ali cesta Motovun , dolje spoj ceste prema Livadama i cesta Vodnjan – 
Barban u ovoj dužini koju sam spomenuo, novih cesta više i nema, pa vidim kako stvari 
stoje. Stoga molim Župana da pomogne, jer na toj istoj dionici nalazi se i planirani rotor u 
industrijskoj zoni Barbana, koji je već u par navrata obećan sa strane, kada je na poziciji 
Vlade bila Vlada SDP-ea, ishodovana  je dozvola, međutim, novaca za gradnju iste nema, pa 
molim da se u tom smislu pomogne Općini Barban,  nama svima skupa, tu prolazimo, da se 
taj famozni rotor već napravi, jer i Barban i Barbanština su u Istri i Hrvatskoj. 

 
PREDSJEDNIK, još jedanput moli vijećnike da probaju koncipirati pitanja na način da stanu 
u vremenu od dvije minute. Kolega Milio je bio samo duplo duži. Znam da ima dosta iskustva 
u postavljanju pitanja. 
Daje riječ Županu da odgovori na postavljeno pitanje.. 

 
ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Buliću  na  dvije inicijative. Župan će pomoći i ako treba ići u 
Vonćinu 3 kod gospodina Škorića, govoriti sa prisutnim gospodinom Zgrablićem i već što 
treba. Vidi se da su 2.05. počeli radovi dolje od skretanja koje ide za Porto Porton prema 
Motovunu. Riješit će se to . 
Ovim putem se zahvaljuje svim građanima,  ispričava se što će biti male gužve. Napravili 
smo zaobilazne smjerove prema Motovunu, ali to se može raditi jedino u ljetnom razdoblju s 
obzirom  na podzemne vode i klizišta, ali o tome će  ravnatelj puno više reći, jer ste 
spomenuli tu dionicu. 
Apsolutno se slažem sa vama, hajmo, kao što smo našli rješenje te  ceste mi iz županije, 
hajmo zajedno sa Ministarstvom i znam za ona obećanja bivšeg, bivšeg ministra i 
razgovarao sam, hajmo vidjeti da li postoji neko rješenje da i ovoga puta pomognemo Istri ili 
Barbanu, dapače, i ruka suradnje je maksimalno ispružena. 
Drugo pitanje, da ne uzurpiran vrijeme, tehnički će odgovoriti gospodin Graciano  Prekalj, koji 
je ovdje danas, a koji je opet od prije par dana i zamjenik predsjednika Hrvatskog lovačkog 
saveza, što mislim da je izuzetno važno i imamo tu neko vrlo izvjesno svijetlo na kraju tunela, 
da tako kažem ili konkretan odgovor.  
Hvala i gospodinu Baldiniju, a i vama, poštovani Milio, na pitanju. To isto pitanje od svih 
župana, prvi sam uspio detektirati nakon razgovora sa mnogim našim zabrinutim građanima, 
lovačkim društvima i postavo sam ga premijeru i cijeloj Vladi 6.12.2017. godine u Šibeniku. I 
od onda su se aktivnosti počele razvijati i konkretno dešavati. Ali da ne idem u konkretne 
stvari, imamo jedno rješenje koje je super blizu realizacije, ali Graciano molim vas da vi vrlo 
konkretno i koncizno kažete što se trenutno čini i kada se može konačno očekivati rješenje 
tog problema. 

 
GRACIJANO PREKALJ, posebno mi je zadovoljstvo da vas mogu izvijestiti i ovom prilikom 
se javno zahvaliti našem Županu koji je prvi u Republici Hrvatskoj shvatio težinu 
problematike šteta od divljači u saobraćaju, ali i na poljoprivrednim kulturama. 
Naime, nakon tog upozorenja našem premijeru pokrenuta je inicijativa  kako riješiti 
problematiku, prije svega šteta koja se pojavljuju u saobraćaju. Istarska županija je jedna od 
prvih županija koja je imala ogromne štete  u prometu i mogu reći da je, recimo, Lovačko 
društvo Zec Poreč u posljednjih 12 godina imalo 500 naleta vozila na divljač na tom 
području, a ukupno na području Istarske županije u 12 godina je preko 3000 naleta na 
divljač, u 2017. godini u cijeloj Hrvatskoj je bilo 3. 800 naleta na divljač od čega 35 naleta u 
našoj Županiji. To su sredstva koja lovačke udruge nisu nikako mogle podnijeti u plaćanju 
šteta. Naime, ima lovačkih društava, kao što je, recimo, i to Lovačko društvo Zec Poreč, koje 
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niti jedno, osim osiguravajuće društvo, više nije htjelo osigurati s jedne strane. A s druge 
strane 2015. godine počela je jedna praksa od strane osiguravajućih društava da su sve 
štete koje su se desile na prometnicama jednostavno regresnim zahtjevima tražile naplatu od 
lovačkih udruga koje su redovno na sudovima gubile te sporove i lovačka društva su došla 
praktički u pred stečajno stanje i zbog toga je i Hrvatski lovački savez pokrenuo inicijativu da 
se na području Republike Hrvatske zatraži jedno zajedničko osiguranje u prometu do 
vremena kada će se to zakonski regulirati na način kako je to riješeno u svim ostalim 
zemljama, članicama Europske unije. I tako je došlo do onog Croatia osiguranja, za područje 
Republike Hrvatske sklopit će se polica na način da će Ministarstvo poljoprivrede sudjelovati 
sa 15.000.000,00 kuna u plaćanju premije, Ministarstvo prometa sa 5.000.000,00 kuna i 
Hrvatski lovački savez, lovci iz cijele Hrvatske, sa 5.000.000,00 kuna. Time će biti pokrivene 
sve prometnice i željezničke pruge na području Republike Hrvatske, pa tako i prometnice 
koje su unutar naselja, jer je poznato da  na tim površinama u naseljima i oko naselja nije 
moguće provoditi lovnu aktivnost. Štete su dogovorene od 1.04.2018. godine i sada 
očekujemo potpis ugovora 2 ministarstva i Hrvatskih lovačkih saveza od čega će lovci iz 
Istre, 38 lovačkih udruga odnosno 4.000 lovaca platiti 500.000,00 kuna premiju za područje 
Istarske županije. Ja se nadam da će sa time biti riješeni problemi i onih koncesionara koji 
upravljaju cestama, lovačkih udruga, ali i naših građana koji često moraju po sudovima tražiti 
svoja prava, a nekada u tome i ne uspiju.  
Što se tiče problematike šteta na poljoprivrednim kulturama isto tako moram reći da su te 
štete iz godine u godinu sve veće, da se poljoprivredna proizvodnja i površine koje se 
obrađuju na području Istarske županije da su sve manje i da su sve bliže naseljima. 300 
metara od naselja po Zakonu o lovu i Zakonu o oružju nije moguće provoditi lovnu aktivnost i 
tu su lovci zapravo nemoćni i stoga je pokrenuta i inicijativa izmjene Zakona o lovstvu, koja je 
sada u proceduri prema Vladi i Saboru Republike Hrvatske, kojim se nadamo da će olakšati i 
rješavane te problematike. Naime, predviđeno je da bi se tih 300 metara gdje nije moguće 
koristiti lovačko oružje smanjilo na 100 metara i na taj način omogućilo da se provođenje 
lovnih aktivnosti smanji određeni broj divljači na tu mjeru da rade manje štete. Isto tako je i 
Ministarstvo poljoprivrede uputilo svim općinama i gradovima zahtjev za izradu programa 
zaštite divljači što iznosi značajni iznos, ali isto tako i kroz te programe zapravo se ne rješava 
osnovno pitanje, a to je kako riješiti i platiti štete koje  se dešavaju. 
Pokušat ćemo nakon rješenja ovih šteta u prometu da se kroz mogućnost, jer je poznato da 
se svi registrirani poljoprivrednici koji se bave poljoprivrednom  proizvodnjom mogu osigurati 
od šteta i da mogu dobiti 70 % premije u povratu od Ministarstva poljoprivrede. Isto to ćemo 
pokušati učiniti da mogu i lovačke udruge koje se budu osiguravale protiv tih šteta da dobiju 
tih 70% premije isto kao i poljoprivrednici. I na taj način mislim da će se doći do kvalitetnih 
rješenja i smanjiti broj divljači, a znamo da, nažalost, divljač, kao što divlja svinja nema 
prirodnog neprijatelja i gdje ima mira, hrane i vode, jednostavno ima ih u izobilju, tako da ima 
područja, kao što je Rovinj, ornitološki rezervat, Palud i druga područja, gdje  ih ima jako 
puno, a s druge strane zakonski nije moguće obavljati lovnu aktivnost da bi se smanjile na 
neke normalne granice. 

 
PREDSJEDNIK,  se nada da nema dopunskog pitanja i da se može organizirati edukacija 
kratkih pitanja i kratkih odgovora. Ovo su vijećnička pitanja pa molim  one koji postavljaju 
pitanja i one koji odgovaraju na pitanja, da  se koncentriraju i stvarno odgovore na pitanja. 
Ovo je bila obična informacija, ali zahvaljuje se i gospodinu Prekalju, ali pokušajmo stvarno 
biti malo koncizniji, jer inače jednostavno svi koji žele postaviti pitanje ne mogu doći na red. 
Daje riječ vijećniku Vili Rosandi. 

 
VILI ROSANDA, ima pitanje za Župana: da li će u Pulu zaista doći borbeni avioni i što se 
zaista dešava po tom pitanju.  

 
ŽUPAN IŽ, ističe da će na  vrlo koncizno pitanje dati  vrlo koncizan odgovor: ne, u Pulu neće 
doći borbeni zrakoplovi. To je plod naše pravodobne intervencije i zahtjeva za vrlo ozbiljan 
sastanak koji smo imali Gradonačelnik Grada Pule, ja, par suradnika, odnosno saborski 
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zastupnik Tulio Demetlika i Giovani Sponza, sa ministrom i cijelim njegovim timom, gdje smo  
zbilja vrlo ozbiljno razgovarali i dobili jasna  jamstva o tome da borbeni zrakoplovi neće doći 
u Pulu. Štoviše dogovorili smo uzvratni posjet ministra i svih njegovih suradnika, vjerujem 
već slijedeći tjedan u Pulu. Do onda mi ćemo pripremiti ministru slijedeće stvari. a) Razvojne 
planove nove naše zračne luke, jer vi znate da  preko naše zračne luke ide preko 600.000 
gostiju i 2020. godine ima plan od 1.000,000 putnika, b) plan za daljnje širenje naše kontrole 
zračnog prometa, koja isto tako ima planove za daljnje zapošljavanje i investiranje, a i 
razvojne planove Općine Ližnjan, kako bi vidjeli i Ministarstvo koji su naši razvojni planovi. 
Nakon toga i Ministarstvo će reći koje su njihove ideje, njihove potrebe, prije svega, koje se 
odnose na sigurnost građanki i građana Istre, na njihove potrebe za rješavanjem operativnih 
situacija. Međutim, borbeni avioni više nisu tema već je tema da vidimo kako onaj prostor da 
stavimo u buduću funkciju, ali na jedan način koji sam prije opisao. 

 
PREDSJEDNIK, utvrđuje da nema  dopunskog pitanja i daje  riječ Vedrani Gregorović. 

 
VEDRANA GREGOROVIĆ HRVATIN, kaže da možda neće biti tako kratka obzirom na 
pitanje koje ima i komentar koji bi voljela kasnije dobiti, a tiče se dosta jedinica lokalne i 
područne samouprave na području IŽ, a i na područje cijele Republike Hrvatske. Želi čuti 
komentar na novi Zakon o brdsko-planinskim područjima. Poznato je da na području IŽ 5 
mjesta imaju taj status,  uz Buzet to su još; Lupoglav, Cerovlje, Gračišće i Motovun. Novim 
Zakonom predviđeno je da taj status dobiju i Općina Lanišće i Općina Oprtalj. Zakonom nije 
baš točno definirano  koje će to benefite ostvarivati ta mjesta, proračuni tih mjesta, tih tijela, a 
samim time koje će benefite ostvarivati građani koji na tim područjima žive. Sukladno starom 
zakonu iz 2002. godine, ako se ne varam, te jedinice lokalne i područne samouprave 
ostvarivale su određene benefite iz poreza na dohodak, financijska sredstva vraćala su se 
tim tijelima. 

Novi zakon predviđa određenu razradu odnosno određene mjere kojima bi se ta 
financijska sredstva nekako trebala vraćati. Međutim, to još uvijek nije definirano, nije 
dovoljno jasno. Taj program bit  će donesen tko zna kada.  Znam da su kako gradonačelnik 
Grada Buzeta Siniša Žulić, predsjednik Odbora za lokalnu (regionalnu) samoupravu, 
gospodin Tulio Demetlika, a u konačnici i sam Župan, u više navrata intervenirali, naglašavali 
da zakon treba dopuniti, doraditi, a samim time kasnije te mjere doraditi kako bi zapravo te 
financijske mjere se vratile tim područjima. 

Konkretno zanima me da li  ima nekih pomaka u tom smjeru, ako ima što to nosi 
samim građanima na tim područjima, proračunima tih tijela, a u konačnici kako će se taj 
status reflektirati na ta područja, na ta tijela  kada se  budu prijavljivali na sredstva iz 
europskih fondova, da li će taj status pomagati ili odmagati. 

 
ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Gregorović na jednom zaista aktualnom pitanju. I na 

samom početku reći ću da mi je žao da sam bio u pravu., jer sam o tome pričao i upozoravao 
Vladu, resornu ministricu i Hrvatsku zajednicu županija u 11. mjesecu prošle godine kada 
rečeni Zakon o regionalnom razvoju je bio na čitanju u Saboru i usvojen je. Zakon je usvojen 
i da se ne vraćamo u povijest. Mnoge jedinice lokalne uprave i samouprave u Hrvatskoj 
dobile su više sredstava, što je odlično, mnogi su decentralizirani što je odlično, a neki su 
kažnjeni. Kažnjeni su, dakle, prije svega oni koji su prije imali status brdsko-planinskog 
područja i područja posebne državne skrbi i takvih je, kako ste lijepo rekli, 7 u Istarskoj 
županiji, što nije malo i da karikiram reći ću ono što sam još,  kada sam imao manje sijedih 
pričao profesoru Grčiću koji je prvi pisao taj zakon, desit će vam se da će Lanišće biti 
prosječno razvijena Općina. Zašto? Zato jer ima nezaposlenih. Zašto nema nezaposlenih, jer 
su svi odselili. Upravo to se dešava i  danas imate apsurde koji itekako potkrepljuju da 
nažalost bio sam u pravu kad sam to pričao. U međuvremenu nismo sjedili skrštenih ruku. I 
kao što ste rekli puno je tu bilo razgovora i inicijativa i preko Zajednice županija, ali i 
gradonačelnik Buzeta puno je toga poduzeo preko Udruge gradova. I ja se zbilja želim 
zahvaliti i Zajednici županija i Udruzi gradova, ali i Udruzi općina, gdje je i prijašnji 
predsjednik i sadašnji itekako shvaćaju ove probleme koji nisu  samo istarski, nego i  
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hrvatski. I zato se radi na prijedlogu novog zakona upravo o  brdsko-planinskom  području i 
području od posebne državne skrbi, ali jedan  eklatantni primjer je Gorski kotar što novi 
zakon nosi Gorskom kotaru, ali nećemo se vraćati u prošlost, nego reći  da smo mi dali 
inpute da to ide u tri smjera. Mislim na tri spomenute udruge, na sebe kada sam bio na tim 
sastancima, a to je ono što rade i druge države u našem susjedstvu odnosno Italija, 
Njemačka, Austrija, gdje sam gledao takve primjere. 
Zakon  treba ići u tri smjera.  
Prvi smjer je da se vrati financiranje upravo fiskalnih prihoda općinama odnosno gradovima 
na tom području i da se tu primjene drugi kriteriji nego što su trenutno u Zakonu o porezu na 
dohodak.  
Drugi smjer kojeg treba itekako ugraditi u novi zakon je smjer koji ste vi spomenuli, a koji se 
tiče kandidiranje projekata, jer je indeks razvijenosti nepošten. To treba jasno i javno reći 
indeks razvijenosti je nepošten i ne izražava  stvarno stane na terenu i nije bez veze netko 
nekada rekao da postoje općine i gradovi koji imaju otežane uvjete života rasta i razvoja.. I 
zato za njih treba posebne kriterije ustrojiti kako bi lakše dolazili do nacionalnih i europskih 
sredstava. 
I treći smjer su benefiti koji se tiču građana i posebice poljoprivrednika, obrtnika i 
gospodarstva. I tu treba opet uzeti druge kriterije za te skupine ljudi koji trebaju imati direktne 
benefite kako bi opstali i raditi i živjeti na tim prostorima. 
Čekamo  da vidimo konačan prijedlog zakona. Premijer Plenković mislim da je to ozbiljno 
shvatio i resorna ministrica, da su uvidjeli grešku, međutim, ne želim da se skoči pa ćemo 
reći hop  kada bude javna rasprava, kada bude to javno prezentirano sasvim sigurno mi 
ćemo se očitovati i reći da li ide to u ovom smjeru koji sam sada rekao i ne daj bože u nekom 
drugom. 

 
PREDSJEDNIK, utvrđuje da nema dopunskog pitanja i daje riječ vijećnici Tatjani Tomaić. 

 
TATJANA TOMAIĆ, kaže da je na dnevnom redu Prijedlog Odluke o osnivanju javne 
ustanove „Regionalni koordinator Istarske županije za europske programe i fondove – 
Cordinatore regionale della Regione Istriana per i programmi e fondi europei“. To je prošao 
naš Odbor za međunarodnu suradnju i Europske integracije i danas je na dnevnom redu. To 
je jedna hvalevrijedna ustanova koja će sigurno pomoći našu Županiju u koordiniranju i to 
nije apsolutno sporno. Sporan je naslov koji  ta Ustanova nosi na engleskom jeziku. Dakle, 
na engleskom jeziku Ustanova će koristiti naziv koji Istarsku županiju prevađa kao Region of 
Istria. To su dva problema. Jedan je semantički, a drugi je politički. Dakle, ako idemo na 
semantički problem znamo što je Region, po Kembridž rječniku to je posebno područje ili dio 
svijeta ili bilo koje veliko službeno područje po kojem je zemlja podijeljena. Mi znamo da 
naša zemlja nije podijeljena na regije. Ili bi to moglo biti područje sa kakvim posebnim 
karakteristikama. Na talijanskom jeziku je prijevod dobar, jer je talijanska država regionalna 
država i tu je dobro prevedeno. Znači,  della Regione Istriana. To je u redu. Međutim, mi 
moramo znati da danas živimo u geografskoj Istri koja je podijeljena na 3 države: Hrvatsku, 
Sloveniju i Italiju. Od toga Hrvatska ima oko 86 %, Slovenija oko 12 % teritorija, a Italija oko 1 
% teritorija. Ne zaboravimo da je i Hrvatski dio podijeljen na dvije županije. Znači, mi u tom 
kontekstu ne možemo to prevađati kao Region na engleskom jeziku. A to sve, ako gledamo 
malo, sami znamo što je bilo sa teranom, kako je Europska komisija dozvolila uporabu 
terana, ali kao Hrvatska Istra, što je moralo biti napisano. Znamo da Istra je u prijevodu 
country ili distrikt, ali svi koriste country na engleskom jeziku i ono što sam istražila niti jedna 
naša županija ne koristi riječ Region, jer jedna stvar je regionalizacija, a druga stvar je 
regionalizam. Tako da to znamo. To se ne koristi. 

Prema tome upitala bih Župana zašto se to koristi i da li on smatra da je to u skladu sa 
Zakonom i Ustavom Republike Hrvatske i kako misli intervenirati na to. 

PREDSJEDNIK, gospodine Župane samo malo. Gledajte gospođo Tomaić o ovome imamo 
točku dnevnog reda, šteta što to niste prijavili raspravu, ali to prihvaćam, možete i na ovaj 
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način. Međutim, ja vas želim upozoriti na članak Ustava koji je Hrvatsku definirao kao zemlju 
koja ima svoju područnu to jest regionalnu samoupravu, koju čine županije. Znači, županije  
su jedinice koje po Ustavu i po zakonu područne (regionalne) samouprave. I mi tako 
prevađamo. Sada postoji Istarska županija. I gledajte, ja vas nisam prekidao, molim vas, ali 
vas ja podučavam, moram, ja sam predsjednik tog tijela i vi ste upravo govorili protuustavno. 
Moram vas upozoriti na to vrlo jasno područna (regionalna) samouprava od kada postoji 
Istarska županija je jedinica regionalne samouprave, 

Gospodine Župane izvolite, imate riječ. 

ŽUPAN IŽ, zahvaljuje Predsjedniku i gospođi Tomaić. Dobro je predsjednik rekao i znamo 
što piše u Ustavu, ali isto tamo mi imamo Ministarstvo regionalnog razvoja i imamo Zakon o 
regionalnom razvoju koji je donesen krajem prošle godine. Istra ima i svoje regionalne 
posebnosti, karakteristike i identitet. I ovdje se ne radi o doslovnom prijevodu, ovdje ne treba 
i Liste konsultirati, nego o jednom kontekstualnom prijevodu i zato ja stojim iza njega. Stojim 
iza njega, jer  vjerujem da i talijanski, dakle, prijevod, a engleski apsolutno odražavaju ovu 
našu sliku, ovaj naš način života, a mogli smo uzeti i neko sasvim drugo, da ne kažem 
umjetničko ime, koje naravno sa njime bismo išli prema Trgovačkom sudu. Dakle, da 
skratim, ja vas pozivam da i dalje ostanemo cijelo vrijeme ovakvi kakvi jesmo. Mislim da 
Regional Agency itekako je u skladu sa Zakonom kao i talijanski naziv i hrvatski, a na kraju, 
krajeva Istra je uvijek bila korak naprijed, korak ispred ostalih hrvatskih županija, pa zbog 
toga ostanimo i na   ovom zakonu korak ispred. 

PREDSJEDNIK, daje riječ Tatjani Tomaić, dopunsko pitanje 

TATJANA TOMAIĆ, zahvaljujem predsjedniku što me pokušava podučavati, ali mislim da 
nje potrebno. Tražila sam odgovor direktno od Župana. Nije sporno, kao što sam rekla 
talijanski prijevod. Nemojte zaboraviti da je talijanska država  regionalno uređena. To je broj 
jedan. Pričamo o engleskom prijevodu. Prema tome i ovdje ne možemo govoriti o lokalnoj 
samoupravi  ne na regije. Prema tome molila bih Župana da još jedanput razmisli o tome 
koliko se to uklapa u zakonodavstvo Hrvatske. 
 
PREDSJEDNIK, može odgovoriti gospodin Župan, ali mi ne odlučujemo o Italiji i Engleskoj 
nego o Hrvatskoj. 
 
ŽUPAN IŽ, točno tako predsjedniče, a u te Hrvatske koje zastupa Ministarstvo  regionalnog 
razvoja dobili smo prethodnu suglasnost na svako slovo ovoga teksta. 
 
PREDSJEDNIK,  daje riječ Ireni Peruško. 
 
IRENA PERUŠKO, danas vam  nije dan za kratka pitanja, pa ću ja probati nešto skratiti što 
je moguće više. Pitanje je vezano konkretno ako se sjećate  za Zakon o primjeni zdravstvene 
zaštite, gdje sam se osobno negdje u studenom prošle godine obratila na ovoj Skupštini sa 
pitanjem: što ćemo učiniti ukoliko Zakon zaživi. 
 Savjetovanje je završilo 4.05., resorno ministarstvo šuti. Polemike koje Zakon donio 
nisu bile male. S jedne strane ministarstvo tvrdi da će se povećati zdravstvena zaštita, da će 
se ta primarna zdravstvena zaštita zapravo približiti. S druge strane će se racionalizirati 
bolnički troškovi, putni troškovi, sve ono što je ustvari u bolnicama prouzrokovalo i 
prouzročilo dugove. Ordinacije će postati privatne, usluge će  se moći naplaćivati, pacijenti 
su zabrinuti. Paralelno s time će se zapravo urušiti postojeći model domova zdravlja, 
primarne zdravstvene zaštite, gdje će se na taj način ipak oni baviti samo nekim 
popunjavanjem djelatnostima, kao što su to sanitetski prijevoz i slično. A ono što se misli 
privatizirati vam je opća medicina, dentalna medicina, pedijatrija, medicina rada i sporta, 
fizioterapija i niz drugih medicinskih praksi. 
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 Ova Županija je sjećam je prva progovorila o tome u 11. mjesecu prošle godine i ja 
očekujem da ćemo se i ovaj put čuti, mislim da se radi o ozbiljnom zakonu i htjela bih čuti 
konkretno ako mi se može odgovoriti što ćemo i na koji način se postaviti i ovaj put. 
 
PREDSJEDNIK, daje riječ zamjenici Župana, gospođi Sandri Ćakić Kuhar da odgovori na 
postavljenom pitanju. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zahvaljuje vijećnici Ireni Peruško na postavljenom pitanju. Doista 
o ovoj temi više puta smo razgovarali ovdje na sjednici Županijske skupštine i ovo je već treći 
put da se pokušava ista stvar, dakle, riječ je o promjeni koju donosi Zakon o zdravstvenoj 
zaštiti,  najveća promjena odnosi se upravo kako ste rekli na primarnu zdravstvenu zaštitu 
odnosno na njezinu potpunu privatizaciju. Ja moram ovdje reći da je riječ o Zakonu koji je 
doista jako važan obzirom da obuhvaća cjelokupno stanovništvo. Svi mi bili smo i biti ćemo  
pacijenti naših obiteljskih liječnika i zato mislim da pažnja javnosti na ovaj zakon mora biti 
posebno velika. Dakle, 4.05. dovršeno je e-savjetovanje  o Nacrtu ovog Zakona i njime se 
predviđa privatizacija odnosno ukidanje dosadašnjih sustava koncesija i pretvaranje svih 
liječničkih ambulanti u primarnoj zdravstvenoj zaštiti u ordinacije. Do sada je sustav  
funkcionirao tako da je 30% liječničkih ambulanti bilo je u ordinacije. Do sada je sustav 
funkcionirao tako da je 30% liječničkih ambulanti funkcionirao tako da je zakonska obveza 
bila da budu oni u Domovima za zdravlje, sada, dakle ovih 70 % je bilo u koncesijama, sada 
bi taj odnos bio 100 postotni. Moram reći da se na ovaj način država na neki način odriče 
kontrolnog paketa u ovoj izvan bolničkoj zdravstvenoj zaštiti, a znamo da država kao 
instrument osiguranja svih važnih tvrtki sustava uvijek zadržava jedan dio važnih sustava u 
svojoj nadležnosti. Ovime se to gubi. Dakle, vjerujemo da će ovakvim miješanjem javnog i 
privatnog to u konačnici biti na štetu javnog odnosno pacijenata. Svima nama su poznate 
one situacije kada se idemo naručivati kod  liječnika pa se onda naručimo ako ide preko 
HZZO-a kaže se to će biti za dva mjeseca, a ako ćete platiti privatno onda će to biti sutra. 
Dakle, ovakvim načinom na mala vrata uvodi se sustav koji generalno i dugoročno nije 
dobar. Države koje imaju puno uređeniji sustave zdravstvene zaštite kao što je na primjer 
Slovenija ima privatno samo 30 %, naglašavam 30 %, kod nas se govori o 100 postotnom 
udjelu.  
 Dalje moram reći da ono što nije dobro je potpuna centralizacija. Dakle, u prijedlogu 
ovog zakona sve odluke vezane uz to da li će određeni liječnik dobiti ordinaciju, gdje će se 
ona nalaziti donosi ministar. Više nije potrebna niti formalno suglasnost  Župana. 
 Ovaj sustav nadalje za naše ustanove, dakle za Istarske domove zdravlja 
potencijalno nosi gubitak na godišnjoj razini od oko 16.000.000,00 kuna. Promet sam bi bio 
manji 65 % odnosno oko 70.000.000,00 kuna. Gubitak u sustavu bio bi 16.000.000,00 kuna. 
Ako mi mislimo zadržati postojeću razinu zdravstvene zaštite u Istarskoj županiji to bi značilo 
da bismo 16.000.000,00 kuna morali nadoknaditi iz Proračuna, znate da su Istarski domovi 
zdravlja krenuli u značajna ulaganja u objekte,  opremu i u ljude. U prijedlogu ovog zakona 
ne vidi se nikakva obveza privatnih ordinacija da rade to isto. 
 Zaključit ću time da  sustav primarne zdravstvene zaštite iznosi oko  5 % u ukupnim 
zdravstvenim troškovima. I to je sustav koji dobro funkcionira, dakle, koji ne generira gubitke. 
Veliki sustavi kao što je bolnička zdravstvena zaštita ili sustavi hitne medicinske pomoći se 
kroz ovaj zakon nisu niti dotakli, a to su sustavi koji generiraju gubitke. 
Hvala. 
 
PREDSJEDNIK, daje riječ Ireni Peruško, dopunsko pitanje. 
 
IRENA PERUŠKO, zahvaljuje zamjenici Župana na iscrpnom odgovoru. Ustvari nemam 
dopunsko pitanje. Ono što mene u principu  žalosti kod ovog prijedloga zakona,  ja se nadam  
da će se ova javnost malo i zamisliti nad time. Ulaskom u privatno područje, svali liječnik će 
biti vlasnik svoje ordinacije, imat će pravo da daje usluge i da ugovara usluge s obrazovnim 
osiguravateljem, sa Zavodima za javno zdravstvo, sa lokalnim vlastima, odnosno oni će 
pružati usluge koje oni budu  željeli. S druge strane ja ne vidim ovdje iskreno gdje će se 
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povećati zdravstvena skrb i na koji način će se to ustvari jednom pacijentu isplatiti ukoliko to 
bude ovisilo o volji pojedinog liječnika koji će prvenstveno kada postane vlasnik ordinacije 
misliti na svoj prihod, svoj profit, što bude  na koncu, on će biti zapravo nositelj, ne samo 
ordinacije, on će biti nositelj svog obrta. Mislim u malo šire, mislim da bi ovo na neki način 
spriječiti. 
 
PREDSJEDNIK, daje riječ vijećniku Damiru  Grünbaum. 
 
DAMIR GRÜNBAUM Tema je nešto što će možda sve vas zanimati, a to je naša vijećnica u 
Rovinju je dobila opomenu pred otkaz radi njenog  učestvovanja na sjednicama i odborima 
Grada Rovinja. Zato moje pitanje upućujem pročelnici Upravnog odjela za obrazovanje, sport 
tehničku kulturu IŽ, da li će takvu jednu stvar dopustiti pošto je protivna Zakonu o jedinicama 
lokalne samouprave i samom  Poslovniku Gradskog vijeća Grada Rovinja. 
  
PREDSJEDNIK, daje riječ Patriciji Percan, pročelnici za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
IŽ, da odgovori na postavljeno pitanje. 
  
PATRICIA PERCAN, to sam htjela pitati o kojoj se srednjoj školi radi. Moram priznati da 
nisam upoznata. Inače je zapošljavanje djelatnika u školama u nadležnosti Ministarstva 
znanosti. Znači, Županija kao osnivač nema ingerenciju što se tiče radnih odnosa, ali 
možemo vidjeti o čemu se radi. 
 
VALERIO DRANDIĆ, kao predsjednik Gradskog vijeća Grada Rovinja moram priznati da me 
ovo jako iznenađuje ako je istina, jer ja u Vijeću imam jedno četiri, pet profesora i svi uredno 
dolaze i svi uredno rade, kao i gospođa Stefanić, pa me jako iznenađuje ovo i čudi me da se 
ne bi  mene obratila, ali ispitat ćemo,  vidjeti ćemo, jer ona to pravo ima i  može biti da je 
opomena zbog nekih drugih razloga, ali provjerit ćemo. 
 
PREDSJEDNIK, daje riječ  vijećniku Damiru Grünbaum, dopunsko pitanje. 
 
DAMIR GRÜNBAUM, kaže da je opomena baš radi toga. Njeno sudjelovanje na tim 
sjednicama nazvano je u  toj opomeni  pred otkaz  njenim privatnim aktivnostima. Evo, to je 
to, pa bih htio da ako možete da što prije nešto učinimo nešto u vezi toga. Svi mi imamo taj 
problem što se tiče posla.  
 
PREDSJEDNIK, kaže da pročelnica i predsjednik Gradskog vijeća Grada Rovinja su se 
obvezali da će vidjeti o čemu se radi pa ćete dobiti informaciju. 
Ovim je ispunjeno vrijeme za pitanja. Ostalo je još četiri pitanja. Mislim da ih je previše da 
bismo išli dalje i prebacujemo ih za slijedeću sjednicu. To su vijećnici: Boris Rogić, Divna 
Radolović Rosanda, Zdenko Pliško i Goran Poropat. Oni će biti prvi za postavljanje 
vijećničkih pitanja na slijedećoj sjednici. 

 
AD – 3 Prijedlog  Godišnjeg izvještaja o izvršenju  Proračuna 
             Istarske županije za 2017.godinu 
AD – 4 Prijedlog  Odluke o raspodjeli rezultata za 2017,godinu 
 
Uvodna obrazloženja će podnijeti Župan i pročelnica za financije i proračun gospođa 

Tatjana Matošević. 
 
ŽUPAN IŽ, imali smo nešto pripremljeno, ali nisam baš siguran da ćete to vi  vidjeti, 

ne zbog vaše greške, nego zbog naše, ali ja ću početi pričati. Dakle, današnja tema je ona 
uobičajena koja svake godine u ovo vrijeme bude na Županijskoj skupštini, a to je Godišnji, 
to je očito kriva tema, govorimo dakle ne o rebalansu, nego govorimo o Godišnjem obračunu 
Proračuna. 
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Prva točka je Obračun Proračuna da vidimo kako smo završili prošlu 2017.godinu. 
Ono što bih za početak htio reći, a to kasnije vidjeti ćete i u Izvješću Župana, htio bih se 
zahvaliti svima vama, jer bez takve jedne suradnje, prvenstveno po pitanju Proračuna i 
rebalansa, sigurno brojke ne bi bile ovakve kakve su ovdje, a ovo ovdje su brojke 
odgovornosti, brojke kontinuiteta i brojke jedne naše realnosti. Naša realnost koja je dobra je 
da u Istri raste broj radnih mjesta. U zadnje vrijeme rastu i plaće i sve to skupa doprinosi 
činjenici da mi možemo danas  konstatirati kakvo je stanje u Proračunu. Stabilno, kako je 
stanje u Proračunu sigurno. Zahvaljujem se isto tako i resornom odboru koji je jednoglasno 
prihvatio sve ove današnje točke o kojima ćemo pričati i zbilja gušt mi je raditi sa takvim 
ljudima koji su odgovorni i savjesni u odborima i kao što sam rekao i vama u klupama. Vidite 
dakle da je Proračun, što je  najvažnije bio realno planiran, vidite da je Proračun išao u svoje 
izvršavanje, a za to smo zaduženi mi koji smo u izvršnim tijelima,  pročelnici, zamjenici, 
Župan, dakle, da je Proračun i u izvršavanju išao realno, išao je, ono to ja volim reći, korak 
po korak, kako ne bismo upali u probleme likvidnosti, solventnosti ili nekakvih sličnih 
situacija. 

Nakon ovog podužeg uvoda gdje sam htio to sve skupa zaokružiti reći ću samo tri, 
četiri brojke koje možete vidjeti. Možete vidjeti sa koliko smo raspolagali novaca, sa koliko 
smo ostvarili prihode, primitke i izvršenje, ali onaj, kao što sam  rekao, zajednički nazivnik je 
usklađenost onako kako treba biti prihodovne i rashodovne strane ka ne bismo došli u 
raskorak odnosno u probleme u tekućem poslovanju. 

Ovo što sam rekao ovdje i piše, piše i ostvareni višak koji je ostvaren, koji sastoji se 
od namjenskog i nenamjenskog, od dijela koji se tiče nas same županijsku upravu i na naše 
korisnike i sve to skupa u rebalansu kasnije je uključeno u same programe i mislim da je jako 
dobro da je tako. 

Kada govorimo o konkretnim stvarima navesti ću samo tri, četiri, koje je važno 
spomenuti, jer će pročelnica malo više tehnički reći što su najvažnije stvari. Apsolutno 
svojom dinamikom što ćete se i danas uvjeriti ide gradnja naše Opće bolnice, ide cijela priča 
domova za starije i nemoćne zacrtanom dinamikom. Prije svega mislim na Pergolis u 
Rovinju, realizirali smo cijeli niz projekata što mislim da je odlično i dobro, ali ono što je 
najvažnije, najvažnije je da smo i puno novaca dobili iz Europskih sredstava .Sve to skupa 
može nam biti na ponos, na ponosna nam je i priznanje koje smo neki dan dobili da smo 
županija koja najviše od svih ulaže upravo u ono što je  jedna od temeljnih funkcija županije, 
a to je zdravstvena zaštita, socijalna zaštita, više u to ulažemo od Primorsko-goranske i od 
Splitsko-dalmatinske , koje imaju veće proračune, što znači da itekako vodimo računa u 
našim osnovnim djelatnostima, o starijim i nemoćnim osobama, ali isto tako ne zaboravljamo 
gospodarstvo, ne zaboravljamo infrastrukturu, suradnju s ostalim gradovima i sve što radimo. 

Tu ću i zaključiti i dati riječ pročelnici, koju isto tako molim  da bude jasna i koncizna i 
reći kako očekujem takvu suradnju sa vama dalje kako ne bismo upali u nekakve financijske 
dubioze. 

 
TATJANA MATOŠEVIĆ, Župan je uvodno istaknuo najznačajnije karakteristike 

Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna pa ću ja zaista pokušati ne ponavljati se. 
Međutim, započela bih ipak sa zakonskom regulativom s obzirom da je ovo izvješće 
propisano Zakonom o proračunu,  a d je način izrade i njegov sadržaj propisan posebnim 
Pravilnikom. Pa se tako Godišnji izvještaj kako ste imali prilike vidjeti u materijalima koji ste 
dobili sastoji od općeg i posebnog dijela od Izvještaja o zaduživanju i o daljnjim jamstvima, 
izvještaja o preraspodjelama, o korištenju proračunske pričuve i razvojnih programa i na 
kraju od pisanog obrazloženja. Pisano obrazloženje je vrlo iscrpno. Sastoji se od dva dijela, 
obrazloženja općeg dijela i obrazloženja posebnog dijela Proračuna kroz upravne odjele i 
sve proračunske korisnike. 

Neke od slajdova koje sam pripremila ću preskakati tako da se ne ponavljam. 
Ovdje bih samo naglasila da su ukupno  raspoloživa sredstva kako je Župan već 

rekao, a koja se sastoje od ukupnih prihoda od sredstava prenijetih iz ranijih godina i 
primitaka financiranja ostvaren u ukupnom iznosu od 923.459.000,00 kuna, da su 
istovremeno ostvareni rashodi i izdaci u iznosu od  891.707.000,00 kuna te rezultat 
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poslovanja Županijskog proračuna za 2017. godinu 31.751.000,00 kuna U ovom iznosu višak 
Istarske županije je 12.408.000,00 kuna, a višak proračunskih korisnika 19.342.000,00 kuna. 
Ovaj se višak donošenjem Odluke o rasporedu rezultata poslovanja ugrađuje u tekući plan 
kroz prve izmjene i dopune, a isto to čine i proračunski korisnici kroz odluke svojih Upravni 
vijeća. 

Na slajdu je prikazana struktura prihoda poslovanja. Najveći udio u ukupnim 
prihodima, kao što se iz zraka vidi, imaju prihodi iz HZZO-a, namijenjeni zdravstvenim 
ustanovama koji su ostvareni gotovo u visini od 322.000.000,00 kuna.  Zatim slijede porezni 
prihodi, pomoći kao namjenski prihodi , prihodi po posebnim propisima i zatim svi ostali 
prihodi, da ih ne iščitavam, proći ću ih kasnije nešto malo detaljnije. 

Porezni prihodi su svakako najznačajniji ne namjenski prihodi Proračuna.. 
Prihodi od poreza na dohodak realizirani su iznosu od 117.401.000,00 kuna, a u 

ovom iznosu d 195.130.000,00 kuna odnosi  se na nenamjenski dio, a 22.271.000,00 kuna 
na udio koji se koristi za financiranje decentraliziranih korisnika.  

Županijski su ostvareni u visini od 17.458.000,00 kuna. U odnosu na plan veći su za 
14 %, a najznačajniji svakako je prihod od poreza na  cestovna motorna vozila, koji je 
realiziran u iznosu od 14.721.000,00 kuna.  

Značaj ovih poreza, ovih prihoda iskazuje njihov udio, pa tako u ukupnim prihodima 
Županije porezni prihodi sudjeluju sa 16,8 %, a u prihodima samo Županijskog proračuna sa  
gotovo 50 %. 

Pomoći sam rekla ranije su namjenski prihodi. Njihov je udio 16,4 % u ukupnim 
prihodima, a realizirani su u visini od 131.633,00 kuna. I o njima, direktnoj realizaciji ovisi i 
ostvarenje programa aktivnosti kapitalnih sredstava koja su planirana u posebnom dijelu 
Proračuna. 

Prihodi od imovine sudjeluju sa 8 %. Ostvareni su u visini od 22.816,00 kuna. Prihodi 
po posebnim propisima sudjeluju  da 14,3 % ostvareni u iznosu od gotovo 115.000.000,00 
kuna. Dakle, u ovom iznosu od  110.366.00,00 kuna odnosi se na prihode proračunskih 
korisnika. 

Prihodi od prodaje proizvoda usluga i od donacija imaju udio u Proračunu nešto više 
od 9 %, ostvareni u visini od gotovo 75.000.000,00 kuna. A od HZZO-a, kao što sam ranije 
rekla,  sa djelom od 40 % . U ukupnim prihodima sudjeluje u iznosu od 325.872.000,00 kuna, 
a koji su u cijelosti namjeni ustanovama u zdravstvu. 

Ostali prihodi, kazne, oprezne mjere i ostali prihodi u dijelu 2 %, realizirani u visini od 
1.659.000,00 kuna i kapitalni prihodi koji su ostvareni u iznosu manjim od 0,7 %, gotovo 
600.000,00 kuna. 

Primici financiranja realizirani su u visini od 98.500.000,00 kuna, a unutar ovog iznosa 
89.245.000,00 kuna realizirano je od zaduživanja i ovise gotovo u  cijelosti o odnosima 
korištenja kredita za izgradnju Opće bolnice Pula.  

Ukupni rashodi izdaci ostvareni su u visini od 891.707.000,00 kuna. U ovom iznosu 
sa 20 % ili 174.206.000,00 kuna sudjeluju rashodi Županije, a sa 80 % ili 717.000.000,00 
rashodi od proračunskih korisnika. 

U tablici su prikazani rashodi po organizacijskoj klasifikaciji odnosno po upravnim 
odjelima Istarske županije, uključujući i proračunske korisnike koji im pripadaju, pa je iz 
tablice vidljivo da najveći udio u Proračunu ima Upravni odjel za zdravstvo sa svojim 
proračunskim korisnicima preko 70 %, zatim Upravni odjel za obrazovanje 11,6 %, Upravni 
odjel za poljoprivredu 3,8 % i Upravni odjel za održivi razvoj sa svoja dva proračunska 
korisnika i udjelom od3,13 %. Svi ostali upravni odjeli Istarske županije u Proračunu sudjeluju 
sa nešto malo više od 9 %. 

Izvršenje Proračuna o proračunskim korisnicima i usporedba izvršenja sa izvornim i 
tekućim planom, izvorni plan je  Proračun koji je usvojen u prosincu 2016. godine, a tekući 
plan druge izmjene i dopune usvojen je u listopadu prošle godine. 

Proračunski korisnici se financiraju iz različitih izvora. već sam rekla iz HZZO-a, iz 
vlastitih prihoda, dakle, u visini od 110.000.000, kao i zaduživanja izgradnje Opće bolnice 
Pula iz decentraliziranih sredstava. Ja bih istaknula  da su prošle godine proračunske 
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korisnike iz vlastitih sredstava Istarske županije nenamjenskih sredstava financiralo s 
33.867.000,00 kuna. 

U drugom dijelu tablice prikazan je raspored ovo g iznosa te je vidljivo da se najviše 
ulagalo u osnovnoškolske ustanove 9.400.000,00 kuna, zatim u ustanove za zdravstvo 
7.600.000,00kuna, u kulturi 5.700.000,00 kuna, u visoko obrazovne ustanove odnosno za 
Politehniku Pula namijenjeno je i raspoređeno 4.294.000,00 kuna. 

I na kraju provedba plana razvojnih programa damo dvije rečenice s obzirom da se 
radi o propisanom izvještaju i sastavnom dijelu Godišnjeg obračuna Proračuna, ukupno je 
realizirano  116.594.000,00 kuna razvojnih programa, čime je ostvareno nešto malo više od 
61 % plana, a njihov je udio u Proračunu IŽ 13,8 %. Svi ovi razvojni programi vezani su uz 
strateške ciljeve iz Županijske razvojne strategije koja je na snazi od ožujka ove godine. 

Odluka o izvršavanju Proračuna također je vezana za donošenje propisano zakonom 
i ona se utvrđuju se viškovima i manjkovi prihoda i primitaka na  rashodima i izdacima, tako 
kako sam ranije rekla, rezultat poslovanja Istarske županije je 12.408.000,00 kuna viša, a 
donošenjem ove Odluke se to namjenama odnosno ne namijeni rezultatu nosi u prve 
izmjene i dopune. 

  
PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu na uvodnim riječima. Otvara raspravu o Izvještaju 
Župana za 2017. godinu za Klubove vijećnika za koju su se prijavili Sanja Radolović, u ime 
Kluba vijećnika SDP-HSU-SDSS i Marija Kadoić Balasko u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-
ISU-HSLS-Zeleni.  

 
SANJA RADOLOVIĆ, ja sam ovu prezentaciju već slušala na  samoj sjednici nadležnog 
odbora. Hvala pročelnicima na detaljnom obrazloženju. Mene bi samo zaimalo od čeg se 
konkretno sastoji ta struktura prihoda koju mi dobivamo od HZZO-a, možda će bolje znati 
pročelnica za zdravstvo ili pročelnica za financije, znači da su prihodi skoro nekih 40 % od  
HZZO-a pa me zanima za koje to usluge mi dobivamo prihode i u primarnoj zdravstvenoj 
zaštiti  i u  bolničkom sustavu. 

 
MARIJA KADOIĆ BALAŠKO, ja bih dala samo kratak osvrt na izvršenje Proračuna Istarske 
županije za 2017. godinu. I reći ću ako smo već čuli ukupna raspoloživa sredstva Proračuna 
Istarske županije zajedno sa proračunskim korisnicima  u protekloj godini bio je 
923.000.000,00 kuna odnosno volim uvijek to  uspoređivati sa proteklom godinom i sa 
planom, znači 2,8 % više u odnosu na ostvarenje 2016. godine ili 90 % tekućeg plana 2017. 
godine ,što predstavlja zadovoljavajući postotak izvršenja Proračuna i proračunskih korisnika 
Istarske županije. Istovremeno rashodi su ostvareni u visini  od 891.000.000,00 ili 3,28 % 
više u odnosu na izvršenje 2016. gospodine odnosno 86 % tekućeg plana 2017. godine. 
Posebno bih se  osvrnula na najznačajniji prihod Istarske županije, a  to su porezni prihodi 
koji su realizirani u visini 134.000.000,00 kuna ili 99,3 % od izvršenja 2016. godine odnosno 
105,04 % od tekućeg plana, te možemo zaključiti da su navedeni prihodi planirani sa dozom  
opreza, a pogotovo zbog toga što je nakon stupanja na snagu porezne reforme od 
1.01.2017. godine bilo vrlo teško procijeniti efekte porezne reforma koja se najvećim dijelom 
dotakla poreza i prireza na dohodak, dok  uvećanje poreznih olakšica i promjene poreznih 
stopa išto je direktno utjecalo na povećanje neto plaća. kao i na smanjenje plaća poreznih 
prihoda jedinica lokalne samouprave, a tako i županija. Bez obzira na navedene promjene 
mogu konstatirati da je porez i prirez na dohodak realiziran u iznosu od 117.000.000m0 kuna 
ili 3,80 % više od plana 2017. godin4 odnosno manje za 4.785.000 ili 3,92 % manje od 
izvršenja 2016. godine, a  ipak se očekivalo da će to smanjen je biti daleko više, čak negdje 
od 7 do 8 %. 
Protekle godine, kao što će biti ove i iduće godine navedena sredstva doznačena su kao 
pomoć i Državnog proračuna, znači kao kompenzacijska mjera.  
Ostvarenje poreze i prireza na dohodak je ustvari iznad očekivanog, a kao rezultat poslovnih 
aktivnosti povećanje broja zaposlenih u Istarskoj županiji, kao i laganog povećanja plaće, 
koje isto tako poboljšavaju kao nedostatka broja radne snage za povećane poduzetničke 
aktivnosti koje se u Istri dešavaju. 
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I na kraju nadam se i dalje optimalnom rastu brutto proizvoda Istarske županije, a koji 
direktno utječe na uvjete života nas u Istri. 

 
PREDSJEDNIK, otvara pojedinačnu raspravu za koju se javlja Goran Poropat. 

 
GORAN POROPAT, ima dva pitanja vezano uz konkretne točke iz samog Proračuna. Jedna 
je vezana za regionalni program za mlade Istarske županije. Zanimaju me konkretni podaci 
iz provedenog istraživanja vezano za matiranja mladih i vezano za realizaciju specifičnih 
ciljeva te bismo molili da mi se isti dostave pismenim putem. 
A vezano za projekte razvoja infrastrukture i zaštite okoliša a konkretno za projekt izgradnje 
sustava navodnjavanja Červar Porat – Bašarinka. Sustav se planira na 17 hektara u 
većinskom vlasništvu RH odnosno Hrvatske šume. Zanima me tko je korisnik tog zemljišta, 
te bez obzira što sam iz Poreča gdje se sustav planira graditi, u naslovu stoji da je to mjera 
namijenjena razvoju ruralnih sredina Istre.  
Pošto se više nitko ne prijavljuje za pojedinačnu raspravu PREDSJEDNIK,  zaključuje 
raspravu i moli pročelnicu Tatjanu Matošević da odgovori na postavljena pitanja. 

 
TATJANA MATOŠEVIĆ, odgovara na prvo pitanje vezano za prihod Hrvatskog zavoda za 
zdravstveno osiguranje, kaže da analitiku nema sa sobom, ali je možemo dostaviti, pa može 
u grubo odgovoriti. Dio sredstava se ostvaruje  temeljem ugovora sa HZZO-om, 
321.322.000, a dio sredstava temeljem različitih odnosa ugovorenih sa  HZZO-om, a koji se 
naplaćuju putem fakture ili kroz glavarine ili nekakve usluge itd. 

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje pročelnici Tatjani Matošević na odgovoru i daje riječ Županu IŽ 
da odgovori na druga pitanja. . 

 
ŽUPAN IŽ,  kaže da ne bi volio da nešto ostane visjeti u zraku i da bi volio da se i zapisnički 
konstatira  da gospodin vijećnik, kao što je postavio pitanje, tako i  dobije odgovor. Za dio 
programa za mlade zadužujem gospođu Vesnu Ivančić da odgovori, a gospodina Ezia 
Pincana da odgovori vezano za pitanje navodnjavanja.  

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu po ovoj točci dnevnog reda i daje prvo na glasanje 
točku AD -3. Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 
2017.godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština većinom glasova «ZA», 3 glasa 
«PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH» glasova, usvojila 

GODIŠNJI IZVJEŠTAJ 

           o izvršenju Proračuna Istarske županije a 2017..godinu 

Zatim daje na glasanje točku AD-4 Odluku o raspodjeli rezultata za 2017. godinu, te 
nakon glasanja utvrđuje da je Skupština  većinom glasova «ZA», 2 glasa «PROTIV»i 1 
«SUZDRŽAN» glas donijela 

ODLUKU 

               o raspodjeli rezultata za 2017. godinu 

 AD – 5 Izvještaj Župana Istarske županije za 2017.godinu 

ŽUPAN IŽ, naglašava da je ovo Izvješće napisano na lijepom broju stranica da neće  
ponavljati što piše u  detaljima, nego onako kako smo se već navikli to  podijeliti na jedan 
kratki uvodni i zaključni dio iz 7 programskih područja kroz koja ćemo se sada i prošetati. 



24 
 

Najvažnije je reći da su u 2017. godini pred skoro godinu dana, bili su izbori, izbori su 
završili, mi smo nastavili raditi i najvažnije je da kontinuitet razvoja i prije i nakon tih lokalnih i 
regionalnih izbora je sačuva. Mislim prije svega na trendove koji se tiču ulaganja, 
zapošljavanja, doseljavanja ljudi u Istru, ali i privlačenja sredstava iz različitih fondova i u 
našu Istru. To su sve dobri trendovi, ali nemojmo se sramiti i reći koliko toga se gradi u Istri, 
nevažno da l pričamo o infrastrukturi, koja je preduvjet razvoja ili pričamo o privatni 
investicijama, da li pričamo o javnom ili privatnom sektoru. Zbilja me veseli da su trendovi 
dobri. Međutim, nismo ovdje da se hvalimo, nego smo ovdje da takve trendove sačuvamo i 
za sutra i da budemo ona lokomotiva razvoja Hrvatske i dalje. 

Idimo vrlo kratko pogledati 7 programskih područja gdje sve aktivnosti se mogu u njih 
podijeliti. Postoje neke stvari koje nas zbilja vesele. Kao što možete vidjeti  ovdje nikada ne 
govorim samo o našim zidovima, o županijskoj upravi, nego mislim da trebamo gledati šire, 
šire gledamo kada govorimo o lagurma, gdje smo  u tim našim lokalnim akcijskim grupama u 
ribarstvu bili najbolji u Hrvatskoj, gdje smo isto tako napravili jedan krasan program 
kreditiranja naših poduzetnika koji zajedno sa promjenom naše Županijskog prostornog 
plana koji je izglasan otprilike pred dvije godine i sada ide na usklađivanje na gradove i 
općine itekako daje rezultata kroz investicije  i kroz nova ulaganja poduzetnika. Slična 
situacija je i u lokalnim akcijskim grupama. Nećemo se hvaliti sa turizmom, ali da, jer smo 
perjanica hrvatskog turizma i po prometu i po noćenjima, dolascima, ali po investicijama. 
Ovdje trebam reći i upozoriti i opet reći da nažalost jesmo u  pravu mi koji smo upozoravali 
da nije dobro dizanje PDV na 25 %, jer će usporavati investicije, pa i trend, pa me je strah da 
u slijedećim godinama će doći na naplatu. Imamo sjajnu suradnju sa privatnim sektorom i 
zbilja zajednički, kao što vidite iz godine u godine milijarde kuna investicija u turizmu Istre i 
unutrašnjosti i na moru se dešavaju, a ne slučajno. 

Kada govorimo o svemu tome to su i ove dvije  rečenice koje sam ovdje na kraju ostavio 
namjerno vezano za ulaganja u turizmu, ali i za podatak koji veseli, koji se tiče dobiti 
poduzetnika, vrijednosti izvoza, činjenica  da smo na 25,.4 % iznad Republike Hrvatske po 
BP-eu po stanovniku i sve je to što  nam daje snage da smo na pravom  putu  što se 
gospodarstva tiče. 

U ovaj dio europskih fondova puno puta smo ovdje pričali, neću ponavljati, ali hoću reći da je 
2011. uspješna godina po pitanju europskih fondova, dnevno svjedočimo tome, dnevno nam 
dolaze druge županije, koje žele razgovarati s nama kako cijeli taj sustav henglamo, ali isto 
tako znamo da možemo još bolje, a i znamo da određene opasnosti itekako su se nadvile, 
opasnosti u liku i djelu indeksa razvijenosti, koji je 1.01. na snazi i vjerujem prije nego što 
konstatiramo da smo opet bili, nažalost, u pravu, da će Vlada uspjeti smoći snage i 
promijeniti ovaj dio indeksa razvijenosti, kao što smo prije govorili za brdsko planinska  
područja i područja posebne državne skrbi, ali i za najrazvijenije županije o čemu itekako 
pričamo, a pričati ćemo i sutra sa ministricom Gabrijelom Žalac koja dolazi u Poreč 11,00 
sati. 

Kada govorimo o razvoju infrastrukture jako je puno toga učinjeno. Neću ponavljati brojke, 
sve vam lijepo piše, ali me veseli jedna sjajna suradnja koju imamo i sa trgovačkim društvima 
i sa infrastrukturašima kako bismo zajedno kandidirali različite mjere prepoznali i u tom 
smislu možemo stvarno reći da smo enorman dio Proračuna usmjerili u infrastrukturu znajući 
da možda to kratkoročno nije popularno da se ne vidi, ali dugoročno to je preduvjet nastavka 
gradnje investicije, rasta naše Istre. 

Kaštijun je počeo sa probnim radom. Lijepo piše, počet će itekako vrlo brzo ići i u cjeloviti rad 
nakon kalibriranja gdje ćemo zadnje parametre definirati. I opet smo sa Marišćinom na čelu 
kolone u Hrvatskoj. 
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Kada govorimo ovome, rekao sam vam prije, da smo ovdje proglašeni najbolja županija u 
Hrvatskoj u smislu  brojaka koliko ulažemo u zdravstvo domove za starije i nemoćne, u sve 
programe iz našeg Programa za zdravstvo i socijalno blagostanje kao se i on zove. Znate da 
smo razgovarali o tome, da smo razgovarali da nam trebaju novi kapaciteti. Mi imamo novi 
kapacitet za starije i nemoćne, imamo i u četvrtak razgovor sa ministricom Murganić o tome, 
ali i o mnogim drugim stvarima koje mislimo da su nepravedne i vjerujemo da će i 
ministarstvo shvatiti  da neke stvari treba promijeniti, a m ćemo vrlo konstruktivno predložiti 
na koji način želimo to učini kako bismo došli do novih mjesta u domovima, kako bismo došli 
do pravednije  raspodjele i sredstava koja mi dobivamo iz ministarstva u smislu 
decentraliziranih funkcija, jer danas ste vidjeli na primjer da na točci rebalans povećavamo 
nova sredstva prema domovima za starije i nemoćne, jer nismo i ne želimo povećati cijenu 
našim korisnicima  koje sufinanciramo iz naših poreznih prihoda. No, to je dio naše politike 
kako ne bi se povećanje  cijene na našim korisnicima osjetio. I ja ponosno mogu reći da 5 
godina koliko mi je čast biti na ovom mjestu ni jedna cijena korisnika naših usluga nije 
povećana. 

Cilj nam je suradnje, prije svega kao što sam prije rekao sa Gradom Rovinjom, sa Pulom, sa 
Vodnjanom u smislu gradnje mnogih objekata domove za starije i nemoćne, a da ne 
govorimo o najvažnijoj investiciji o kojoj ćemo i danas pričati novoj pulskoj općoj bolnici. Ne 
treba posebno trošiti riječi. Vjerujem da će tu biti još dobrih vijesti oko naše bolnice., prije 
svega u smislu još manje kamatne stope, gdje ministarstvo i mi razgovaramo sa HABOR-om, 
ali o tome potom. Svjesni smo i  svih napora koje radimo kao osnivač bolnice i zajedno sa 
ministarstvom oko pitanja kadrova, jer ljudi su ipak na kraju balade najvažniji i bez ljudi sve to 
skupa što radimo u hardwer nema smisla. 

U mladima, obrazovanju, znanosti, puno toga sam vam bio rekao kako pojedinačno tako i 
ovdje na Županijskoj skupštini, ali samo bih naglasio par stvari,  a idemo sustavno obnavljati 
i škole. Da smo ovih dana imali veliku reviziju upravo od strane Državne revizije, koja je 
gledala ulaganja u školske objekte i  da smo zbilja prošli odlično i dobili puno pohvala. 
Shvatili smo svi skupa da imamo prioritete i da je prioritet najprije napraviti projekt, tražiti 
novac od nekog tijela kako bismo  ga onda oplemenili sa našim. To prije svega se odnosi na 
Ministarstvo  obrazovanja, to se odnosi na  Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, 
ali to  se odnosi i na ulaganja u nastavnike, u njihovo obrazovanje, u moderne učionice koje 
želimo itekako doobiti9, ali najprije dajemo šansu resornom ministarstvu da i oni pokažu 
dobro volju, a ne da sav novac pada na leđa našij poreznih obveznika ovdje u Istarskoj 
županiji. 

Drago mi je da smo izdvojili ulaganja za sport, povećali za 8,7 %. I sve to skupa radimo 
bismo zdravi duh sačuvali od onih najmlađih do najstarijih u Istarskoj županiji. 

Regionalni identitet i kultura. Bismo smo uspješni na više europskih projekata. O tome sam 
neki dan pričao i sa mnogim drugim regijama i u Bruxellesu na projektima sa regijom 
Vojvodina, ali i sa drugim regijama koje nam priznaju da zbilja jesmo jedna regija kulture i da 
kulturu ne gledamo kao trošak, nego kao ulaganje, kao otvaranje novih radnih mjesta, kao 
motiv novih dolazaka turista u nađu Županiju. I to je nešto što želimo i  dalje nastaviti raditi 
da kultura ne bude dosadna, nego da bude zanimljiva od naših najmlađih pa do naših 
najstarijih stanovnika i gostiju, ali tu je velika odgovornost na nama, na naše negativnosti, 
kreativnosti i svemu tome što trebamo ugraditi u našu kulturu, u regionalni identitet i ono što 
želimo da to ona bude, a to nikako nije mrtvi kapital već jedno živo tijelo koje uz pomoć 
najsuvremenijih tehnologija možemo približiti i našoj djeci u vrtićima i školama, ali i turistima 
koji dnevno dolaze ovdje iz Europe. 

I na kraju reći ću  kao što sam prije rekao da imamo revizije, da na svaku reviziju gledan 
izuzetno pozitivno kao primjer da se poboljšamo, da  nas netko nauči još nečemu novome i 
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tako ćemo i dalje raditi. Dobili smo priznanje za transparentnost Županijskog proračuna od 
strane Instituta za javne financije, prvi smo uveli naš otvoreni proračun , kasnije to ostale 
županije uvode, uvodimo e-upravu kako bi s jedne  strane smanjili troškove županijske 
uprave, s druge strane povećali učinkovitost i da možemo svaki dokument pratiti, svakog 
djelatnika koliko dnevno rješava takvih  tema i dokumenata. Imamo odličnu suradnju sa 
načelnicima, gradonačelnicima, ustanovama i  naravno  da se ponosimo sa našim Danima 
istarskog statuta i Dana Istarske županije. Sve to supa nije rezultat ni jednog čovjeka, ni 
jednog čovjeka i njegovih zamjenika, niti pročelnika, nego svih nas skupa- Hvala vam na 
suradnji. Govorimo za prošlu godinu koja je bila odlična, ali vidim da se nastavlja na ovu 
godinu i vi dva ili tri koji možda nećete to podržati razmislite zašto ne podržavate ili dajte 
konstruktivni prijedlog, jer znate da su moja vrata uvijek otvorena. Hvala vam. 

PREDSJEDNIK, zahvaljuje Župnu IŽ  na u vodnog izlaganju. Otvara raspravu o Izvještaju 
Župana za 2017. godinu za Klubove vijećnika, za koju  se prijavljuju Damir Grünbaum, u ime 
Kluba vijećnika Živi zid, Divna Radolović Rosanda, MOST NL. 

DAMIR GRÜNBAUM, kaže: čitajući vaše Izvješće vidim da ima puno lijepih stvari koje su, to 
moram priznati, sve u redu. Međutim, ima nešto što nismo tu  nismo rekli, kojih se zadnje 
vrijeme uopće ne možemo u ovom predstavničkom tijelu sjetiti, a to su ljudi. Uopće u svijetu, 
prestiž, infrastrukture, Kaštijun itd., puno utječu na naše ljude, poskupljuje im se  troškovi, 
poskupljuje im  se život. O tome  uopće  ne govorimo, ne bavimo se time. Imamo socijalnih 
slučajeva, zapravo bavimo se, ali ne govorimo o tome. Nismo baš transparentni prema 
ljudima. U Puli nam je oko 6.400 ljudi na rubu siromaštva, imamo oko 15.000 blokiranih na 
području Istre, imamo 2000 blokiranih poduzeća. To je problem ne samo Istre, to je problem 
cijele države, a Istra je  samo jedan dio te velike, možemo je nazvati močvare, koja nas sve 
polako guši. 

Mi iz Živog zida tražimo korjenite promjene, jer ovako dalje ova država zbilja neće moći 
egzistirati. 

Govorite o pozitivnom koeficijentu. U biti, koliko sam vidio, baš nije tako. Izvuklo nas je 1600 
ljudi koji su došli, koji su naselili Istru iz inozemstva, u najvećem broju stariji ljudi, koji hoće 
svoj život završiti ovdje u Istri, što je još jedan dokaz da je Istra lijepa, poželjna itd. 

Htio sam prošle godine malo govoriti i o Uljaniku, sada je 2018. godina, ali u to doba se 
produbljivala kriza u Uljaniku. Međutim, nitko o tome nije govorio, nije se ništa znalo, a 
siguran sam da ste to znali. Govori se o planu i o nekim planovima restrukturiranja, a da se 
prije toga nije uopće razmišljalo i radila neka analiza o tome kako će taj plan restrukturiranja 
ili kako će ti otkazi radnika utjecati na našu regionalnu zajednicu. 

Apeliram na vas da se na slijedećim sjednicama malo više razgovaramo o aktualnim 
temama. Apeliram na našeg Župana, na predsjednika, da malo više govorimo, da budemo 
transparentni, da znamo što se događa u Kaštijunu, da znamo što se događa u Uljaniku, da 
znamo što se događa na bilo kojim takvim mjestima koja su vrlo interesantna za naše 
građane, da znamo što ih čeka ako se završe ti veliki projekti odvodnje, aglomeracija u Istri, 
da imamo najskuplje tehnologije. 

I da još nešto, ako ništa drugo, da barem promijenio na kraju ovaj Poslovnik, jer ovaj 
Poslovnik našeg vijeća, moraš biti pravnik da ga razumiješ, zato što nije pročišćeni tekst. 
Čak kada sam tražio tematsku konferenciju, u  biti ona je u Poslovniku, ali je Poslovnik 
kasnije izmijenjen i u tim izmjenama moraš biti pravnik da ga razumiješ. 

Evo, ovako nekoliko crtica, Županu mali izazov, da vidimo kako ćemo dalje, da li ćemo i  
dalje od ljudi sakrivati, da li ćemo napokon biti  transparentni. 
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PREDSJEDNIK, daje riječ Sanji Radolović, Klub vijećnika SDP-HSU-SDSS 

SANJA RADOLOVIĆ, kaže da zaista mora priznati da je Izvješće od 471 stranice opširno, 
detaljno, iscrpno, da ga nije stigla podrobno proučiti, ali zaista ima dobrih projekata izvršenih 
i na području kulture, obrazovanja, socijale, zdravstva, samog gospodarstva i poduzetništva. 
Međutim, ono što mene brine, mi danas već nekoliko puta smo započeli o  temi zdravstva i 
mene zaista brine što ćemo mi svi zajedno napraviti u Istri da riješimo problematiku 
nedostatka liječnika, posebice liječnika u samom bolničkom  sustavu i u sustavu primarne 
zdravstvene zaštite, jer mislim da svi znate i da ste imali prilike pročitati u nekoliko navrata 
da smo mi tu zaista naša pulska opća bolnica i sada kada je dana financijska injekcija 
Ministarstva zdravstva, mi smo od 297.000.000,00 kuna dobili svega 4,50 %, odnosno 
13,000.000,00 kuna, a da uopće nisu  transparentno dani kriteriji kako je novac raspoređen 
između 21 državnu bolnicu, pa me zaista zanima što Županija misli napraviti u suradnji sa  
Općom bolnicom Pula, da se, dakle, privuku novi liječnici, a kako mislimo zaposliti nove 
liječnike koji su nam prijeko potrebno nedostaju. Imali smo situaciju sa hitnim bolničkim 
prijemom gdje su sada povučeni internisti, pa će se opet produžiti liste čekanja. Sada će se 
krenuti sa programom poticane stanogradnje za liječnike. 

PREDSJEDNIK, daje riječ Vili Rosanda, Klub vijećnika IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI. 

VILI ROSANDA, misli da treba biti realan i da je još jako puno posla pred nama ukoliko 
zaista želimo postići ono što smo si zacrtali kao naš cilj,  a to je da stanemo uz bok 
najrazvijenijim regijama u Europskoj uniji. I vezano za ovo što je vijećnik Grünbaum rekao da 
li zaista postoje države ili grada bez siromašnih, čak je najveće siromaštvo najizraženije na 
ulicama najbogatijih gradova, kada dođete u London, Bruxelles, New York. Nažalost, to je to. 
Ali, kada gledamo brojeve, a brojevi kažu da u Istri raste broj zaposlenih, ne stopa 
zaposlenih, nego  raste broj zaposlenih. Činjenica je da i malo, nedovoljno, ali ipak je sada 
zabilježen i neki rast prosječne plaće na razini Istarske županije i činjenica je da  ljudi u Istru 
dolaze raditi puno više nego što od nje odlaze. I vjerujem da su i sami poslodavci prepoznali 
tu situaciju i poduzeli mjere koje poduzimaju sada, da su ih poduzeli prije nekoliko godina da 
bi ta brojka bila puno bolja. A činjenica  da ljudi dolaze, jer zaista vjeruju da u Istri, ne samo 
da se može raditi i zaraditi neki novac, ali zaista vjeruju da u Istri i postoji neka budućnost. Ja 
ću reći da su to sve pokazatelji da Istra ide u dobrom smjeru, da Istra može planirati svoju 
budućnost, može se baviti projektima, konkretnim projektima i konkretnim stvarima, a ne 
samo sanirati štetu, kao što je situacija danas, nažalost, u velikoj većini Hrvatske, u velikoj  
većini naših gradova i općina. 

PREDSJEDNIK, otvara pojedinačnu raspravu za koju  se javljaju: Damir Grünbaum, Goran 
Poropat, Radovan Cvek, Sandro Jurman. 

DAMIR GRÜNBAUM, kaže da bi htio odgovoriti svom prijatelju Viliju Rosandi. U zadnjih 4 
godine oko 7.000  Istrana je iselilo iz Istre. Sve ono što je došlo iz unutrašnjosti, tako da taj 
indeks nezaposlenosti je dosta upitan.  A što se tiče samih plaća to je je jedan ogroman 
problem s kojim se svi mi moramo na neki način sučeliti. Imamo velike naše turističke tvrtke 
koje su na neki način mažene od medija. Za svako svoje povećanje plaće 200, 100 kuna 
dižemo u nebesa, pa  vidite oni  dižu plaće. Međutim, to uopće nije problem tih 100, 200 , 
300 kuna. Nekada se, ja se sjećam, u to doba dijelila i 13. i 14. plaća i ugovori su bili na 
neodređeno vrijeme. Gdje mi sada imamo te ugovore. Koji će nama Istranin ostati ovdje u 
Istri, a da radi samo preko ljeta. Nitko o tome ne raspravlja. Turističke tvrtke šute. Mi šutimo. 
Ne govorimo o tome. Zato nam ljudi odlaze. Svi oni  najbolji, poznajem ih desetine koji 
odlaze, a dolaze nam ljudi iz Slavonije koji nisu toliko kvalificirani, nije da njih omalovažavan, 
to su isto vrijedni ljudi. To su stvari s kojima se moramo suočiti, moramo se napokon suočiti 
sa velikim tvrtkama i otvoreno razgovarati sa  njima  
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PREDSJEDNIK,  daje riječ Viliju Rosanda, replika. 

VILI ROSANDA, hoću reći da ne pričamo o stopi nezaposlenih, nego pričamo o činjenici da 
broj zaposlenih kontinuirano raste. I to je brojka s kojom nitko ne može manipulirati. Živi zid 
zaista često priča o problemu malih plaća, o problemu siromaštva i  to na neki način staje na 
tome i ističe svi to moramo riješiti. Mi zaista na tome radimo. Kada IDS predlaže smanjenje 
poreza u jednoj državi koja previše porezno opterećuje i građane i ostale, predlaže 
smanjenje regulacija, predlaže de birokratizaciju, to su konkretne stvari koje idu u tom 
smjeru. Ako prosječan Hrvat potroši 50 % svojih primanja na hranu, a PDV-e na hranu je 
25%, a 15 % je u ostalim državama, koliko bi njemu ostalo samo da se taj dio smanji. Ako 
jedan mladi visoko obrazovani čovjek teško danas može dostići jednu plaću, hajmo reći, od 
11.000,00 kuna, što nije velika plaća za visoko kvalificirane, ne može je ni dobiti, jer je porez 
visok, poslodavac plaća porez veći od 50 %, pa takva neka davanja. Ako zaista želimo 
pomoći da sutra plaće rastu, da rastu minimalne plaće, da rastu prosječne plaće, hajmo se 
pozabaviti time, hajmo zajedno raditi na tome da zaista krenemo od samih poreza, jer plaća 
koju poslodavac isplaćuje u Hrvatskoj čak nije toliko mala u odnosu na europske prosjeke, 
malo je ono što radniku ostane, a ostalo netko pojede. 

PREDSJEDNI, daje riječ Goranu Poropatu. 

GORAN POROPAT, kaže da bi se nadovezao na kolege i pohvalio bi  ulaganja u bolnice, 
škole, prije svega u zgrade, u infrastrukturu. Kada već pričamo toliko o Općoj bolnici, 
Županijska opća bolnica po mjeri građana Istre, po meni je barem već trebala biti stvar 
prošlosti. 

A kada govorimo o izgradnji, o ustanovama, pitanje postavljeno od kolegice, tko će raditi u 
tim istim ustanovama. 

PREDSJEDK, daje riječ vijećniku Radovanu Cveku. 

RADOVAN CVEK, kaže da je gospodin Župan spomenuo da je imao sastanak sa 
ministricom regionalnog razvoja, da će sutra razgovarati s njom, pa ako je može samo 
zamoliti za liftove, za koje neće biti osigurano onoliko novaca koliko je bilo planirano, ali biti 
će negdje oko 50 %. Istra bi se isto tu našla u nekoj lijepoj brojci, da se riješ zgrade sa 6 i 7 
katova, koje nemaju liftove. . 

Gospodi iz Živog zida bih rekao da bih bio sav sretan da se bolnica završi bilo kada. Znam 
da je već trebala biti napravljena, dugo je vremena trebalo da počne izgradnja, ali  budimo 
sretni da bude napravljena. 

PREDSJEDNIK, daje riječ vijećniku Sandru Jurmanu. 

SANDRO JURMAN, kaže da čak nije imao namjeru razgovarati o ovoj točci dnevnog reda,  
ali hoće reći nekoliko rečenica zbog činjenice  što Župan i on svakih 6 mjeseci izlaze pred 
svoje predstavničko tijelo, i danas  našim društvenim i političkim prostorom caruje defetizam, 
demagogija, i zapravo sve manje imaju utjecaja na bilo što mi radimo. Lokalna i područna 
samouprava ima svoje zakonske, ustavne okvire i zadatke, kojima se bavimo. Obično smo 
uvijek izloženi pitanjima koja uopće nisu u našoj domeni i koja nisu u našem djelokrugu rada, 
pa i u  našoj mogućnosti promjena. I zato vas ja molim, kao kolegu, na neki način, da u 
svakom slučaju i u narednim izvješćima, prije svega u radu, uvažavate svaki dio Istre, 
svakog građanina, ali da prije svega  radimo ono što nam je zakon povjerio i da širimo jednu 
kulturu uspjeha, kulturu činjenica i kulturu političkog dijaloga na  sasvim jednim drugim  
temeljima. Jest politika utjecala na ovo što smo danas društvo pretvorili i mi   svi zajedno 
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imamo jedan dio odgovornosti, ali  mislim da se moramo drukčijim pristupom boriti protiv 
toga.  

Podržavam ovo vaše Izvješće. Želim da Izvješće za 2018. godinu bude još bogatije, ali 
temeljeno na stvarnim  rezultatima i činjenicama. I smatram doista ono što ste istakli u 
svojem izlaganju da to možemo učiniti samo svi zajedno. 

PREDSJEDNIK, daje riječ vijećniku Tediju Chiavalonu. 

TEDI CHIAVALON, kaže da ni on nije se mislio javiti za riječ, ali ovo je tema o Županovom 
izvješću i ono što ovaj čovjek i njegovi prethodnici i mi možemo napraviti, što nam država 
dopušta da radimo. Zapamtite da se nama od poreznih prihoda fermiva svega nekoliko 
posto, da 93/4 % prihoda završava u državnu blagajnu, što znači da je 94 % odgovornosti na 
njima. Ovo ča je Župan dao kao Izvještaj u našim  hrvatskim okolnostima može biti 
supermen, moramo biti iskreni, sa svim problemima koje imamo, sa svim nedostacima koje 
Županija ima, koje gradovi i općine imaju sa svim problemima koji nisu uspjeli do sada riješiti. 
Mi danas, ljudi moj, ne bismo pošli u bolnicu gledati kako napreduju radovi da se pitalo 
nekega u Dubrovniku, Splitu, Zagrebu ili Osijeku. Apsolutno ne. Znači, neko  se izborio za 
ovu bolnicu? Vi, svi ovdje, prethodni Župan, sadašnji Župan, Poglavarstvo, koga sada nema, 
gospodin koji ide u penziju za lito dva, Valerio Drandić. Da nije bilo njega ne bi tega bilo, 
gospođa Hrstić, koja  gine po cijele dane da bi ta bolnica bila izgrađena. Istrijani su se izborili 
za tu bolnicu. Ne bi je bilo da se čekalo bilo kakva odluka iz Zagreba. Toga moramo biti 
svjesni. 

Kada govorimo o malim ljudima, o plaćamo, što ovaj Župan može napraviti ? Recite mi ča 
more napraviti?. Ako jedan  poduzetnik želi dati 10.000,0 kuna plaću mora   20.000,00 kuna 
taj misec odvojiti. To je pitanje. Moji prijatelji iz Vodnjana danas bi vjerojatno zaposlili još 
miljar ljudi da moru u Infobirou, ali ne moru. Ili za im dati 20.000,00 kuna plaću, koliko traži 
programer ili 25.000,00 kuna, mora keširati 60 ili 70.000,00 kuna. To vani nije normalno. To 
su pitanja za državni proračun, za ministra financija. Tu moramo zajednički nastupati. Jer,  
vjerujte mi, ljudi bi došli raditi tu, došli bi iz Irske, došli bi iz Engleske, lipo je, ali jednostavno 
se ne može. To vam je kao u nogometu. Zašto Španjolska nogometna liga trenutačno ima 
više igrača, zašto Ronaldo i Messi igraju u Španjolskoj ligi, a ne u Italiji, zato što su porezna 
davanja u Italiji dva ili tri puta veća trenutačno na razno razne namete nego u Španjolskoj. I 
Real ili Barcelona mogu puno više platiti igrača, da njemu gre u žep, a da ne treba dati 
državi. I to je jednostavno. Ista stvar se dešava i ovdje. Ako to shvatite, shvatite da ovi ljudi tu 
ne mogu, shvatite da oni su napravili neke greške, da su nešto, da sve nije idealno je 
sigurno, ali vjerujte mi da ovo tu, sama činjenica da smo dobili Izvještaj na 471 stranica, pa 
probajte vidjeti, ja sam svojevremeno tražio izvještaj od drugih županija,  na 4 stranice, na  
12  stranica. Znači, nešto se u Istri dela. I ja  razumijem politiku da treba biti apriori protiv i da 
uvijek se može nešto bolje, ali se treba kucati na prava vrata.. Vrata o minimalnoj plaći, o 
većim plaćama, o iseljavanju, ovaj čovik ni za to zadužen. Ovo izvješće nije to. Ja nekako 
gledam kolege iz Živog zida, prijatelji smo, poznamo se s nekima već duže vrijeme, ali 
jednostavno gađate u krivu metu. Mislim da smo svi mi ovdje moramo koristiti resurse koje 
imamo i gađati skupa u neke druge mete, jer će onda udarac biti puno jači. A trenutačno 
kada govorimo o tome kako zadržati u Istri, ja ne znam za druge dijelove, ja znam u Istri, 
kako zadržati ljude da  im se daju veće plaće, kako im se mogu dati veće plaće, tako da se 
smanje doprinosi na rad koji su ogromni. Vi samo ukucajte  u kalkulator plaću, ukucajte netto 
plaću i onda onaj brutto 2.  To što masa djelatnika ne zna brutto . Koliko poduzetnik mora 
izdvojiti na kraju mjeseca za onaj brutto 2. Ogroman je. I tu se može naći sigurno mogućnost 
da se svim djelatnicima povećaju plaće svima.   

PREDSJEDNIK, daje riječ Vandi Poropat. 
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VANDA POROPAT. kaže da se htjela obratiti sa pohvalom za iscrpan financijski plan, 
program i sretna je što se stvarno može iščitati veliki broj uspješnih investicija koje donose 
našem stanovništvu boljitak u životu. Ali, zadržat će se najviše na sektoru na kojem je radila, 
turizam. U Rovinju je gradnja vidljiva. Svake godine nastaje novi hotel, nova radna mjesta. 
Vjeruje da će se na taj način stanje svake godine poboljšavati i da ćemo time i poboljšati 
standard naših stanovnika. 

Pošto se više nitko nije javio za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje riječ Županu 
IŽ. 

ŽUPAN IŽ, zahvaljuje se vijećnicima na civiliziranoj raspravi, što se poštuje dostojanstvo 
ovoga Doma i  što se govori sa argumentima i  činjenicama.   

Slaže se sa gospođom  Vandom Poropat, koja je govorila o jednom jako važnom segmentu, 
čiji se principi mogu prenijeti i na mnoge druge segmente, ali uvijek mora postojati nešto da 
zakotrlja te investicije i taj razvoj. Slažem se i sa gospodinom Tedijem Ciavalonom, koji je 
lijepo rekao puno stvari oko  centralizirane države, koji je rekao puno toga oko 471 stranicu 
koje smo moj suradnici i ja napisali. Mogli smo napisati 3 riječi.: naporno smo radili. Dakle, mi 
smo zadovolji zakon, ali ne, htjeli smo biti transparentni upravo ovo što vi poštovani kolege 
kažete da trebamo poboljšati tu transparentnost. mislim da više od toliko transparentni biti je 
vrlo  teško, ne manje važno što ja kažem,  vidjeli ste prije što kažu nadležne institucije, ali 
isto tako moramo shvatiti da smo mi ovdje u Županijskoj skupštini. Imali smo u prošlom 
mandatu jednog kolegu koji nikako u svojoj glavi nije mogao zaključiti da nije u Saboru, pa je 
nacionalne teme sputao ovdje.  Nažalost, danas imamo njegove nasljednike koji opet 
nacionalne teme govore u Županijskoj skupštini i supe ako ih možemo promijeniti. Ali, mi 
možemo raditi ono što radimo cijelo vrijeme, a to je davati inicijative, konkretne 
argumentacije i prijedloge, prije svega, ministarstvima u ovoj super centraliziranoj državi 
kako da to promijenimo. I ne trebamo stvarati paniku, ne trebamo pričati da bolnica nema 
ljudi, jer ima internista, ima specijalista, ali problem je objedinjeni bolnički prijem i to treba 
reći da je problem. Problem je zato što naši  specijalizanti sada su u Rijeci, Zagrebu, na čiji 
teret. Tko ih plaća? Mi! Tko je donio  i omogućio takav zakon? Ministarstvo i o tome smo vrlo 
jasno sa primarijusom Planizićem pričali neki dan i to smo napisali i gospodinu Kujunđiću i 
vjerujem da će netko razumjeti da potezom pera te probleme na primjer naše, naše hitne, 
može riješiti objedinjavanjem Opće bolnice, naše hitne, što pričamo, vjerujte, evo, da ja znam 
5 godina, bio sam još kod bivšeg ministra Ostojića sa tom idejom, ali je od onda do danas 
ništa se nije desilo. I onda mi spašavamo što se spasiti da. I zato imamo i u  rebalansu veća 
izdvajanja, zato smo Županija koja najviše u Hrvatskoj izdvaja za zdravstvo i socijalnu skrb. I 
to je upravo ono što je i poštovani vijećnik Damir rekao da trebamo onemogućiti poskupljenje 
usluga Da, trebamo, slažem se. Kaže vijećnik  Poropat da Opća bolnica je trebala biti 
izgrađena već dugo. Da, to sam ja isto mogao reći trebala je biti izgrađena već 20 godina. I 
što smo riješili problem ? Nismo  ga riješili. Ali, život nije počeo sa nama, a neće ni finiti. 
Najlakše je ovdje reći trebalo je to biti napravljeno  već 20 godina, pa što se vi hvalite sa 
time. Točno, ja bih rekao da, tako je i skrštenih ruku sjediti i ne  se znojiti oko nekakvog 
Kaštijuna, ne se znojiti oko nekih uređaja za pročišćavanje, pa neka to gre onako kako je išlo 
20 godina u more ili neka se svako toliko u bačvama ispred kuća palite, mi ne želimo biti 
takvi, nećemo biti takvi, nego ćemo itekako odgovorno postupati kao i  do sada, uporni, ma 
kao krpelji uporni prema ministarstvima, prema Europi, prema našim ljudima ovdje. A 
najjednostavnije je nešto olako shvatiti, reći, ali to tako nećemo raditi, jer smo odgovorni. 

I apsolutno se zahvaljujem kolegi Radovanu Cveku, a zahvaljujem se našim poštovanom 
vijećniku Silvanu Hrelji, koji znam da je puno napora  napravio i kroz Sabor vezano za liftove, 
vezano za ovaj projekt i reći ću sutra ministrici hvala vam na tome. Slažem se sa 
gospodinom Jurmanom, evo, čovjek koji živi život jednog načelnika, gradonačelnika ili kao ja 
Župana, zna koliko je to kompleksan i zahtjevan posao i razumijem svakoga od vas koji 
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imate cijeli niz ideja što smo sve trebali napraviti, a nismo. U pravu ste. Svatko se može toga 
sjetiti, vjerujte, svako jutro kada se probudi puno ideja, problema, programa, koje nismo 
realizirali. Ali, isto tako budimo svjesni koje sve alate za razvoj imamo u našim rukama. I 
Slažem se isto tako sa temom kako život poskupljuje, ali opet nije sve tu tako  crno, nije sve 
u našim rukama, ali ako imate konkretan prijedlog, evo, i preko saborskih zastupnika i Vlade 
idimo rješavati te naše probleme, jer nitko od nas ne gleda to usko, nego gledamo kako i na 
koji način da za svih nas učinimo u Istri jedan bolji život. 

Neću više duljiti, ali želim vam stvarno reći hvala na mnogim  telefonskim pozivima, na 
idejama, na prijedlozima, na kontaktima. I ako netko od vas može učiniti nešto za ovu 
Županiju, ali suštinski i konstruktivno i pozitivno, nevažno koju boju dresa nosi,  da li plavog, 
zelenog, crvenog , da li žutog, i ako može na neki način pomoći da neki zakon se promijeni 
onako kako mi , što sam rekao kao krpelji, predlažemo ili neka kuna  ili euro završi u Istri, ne 
da ću biti ljubomoran, nego samo zahvalan. 

PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu, zaključuje raspravu i daje na glasanje Izvješće Župana 
Istarske županije za 2017. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština većinom 
glasova «ZA, bez glasova «PROTIV» i 3 «SUZDRŽANA» glasa, usvojila 

IZVJEŠĆE 

Župana Istarske županije za 2017. godinu 

 AD -6 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog   
 Godišnjeg  izvještaja o izvršenju Financijskog plana    
 Županijske uprave za ceste za  2017. godinu 

 Utvrđuje da nije potrebno dodatno objašnjenje, pa otvara raspravu za koju se javila 
vijećnica Sanja Radolović. 

SANJA RADOLOVIĆ, naglašava da se već nekoliko puta u ovom sazivu županijske 
skupštine javljala po pitaju ŽUC-a pa da će opet sada morati ponavljati kao papagaj nekakve, 
kao to je Župan prije rekao konkretne mjere i prijedloge, konstruktivne prijedloge, kako da mi 
stanemo na kraj to jednostavno ŽUC koliko god bi sve općine, gradovi i sama Županija, 
htjela da sve te naše ceste budu asfaltirane u izvanrednom stanju, jednostavno suočeni smo 
s činjenicom da nema novaca. Nije to zbog ŽUC-a-, niti zbog same Županije to je zbog 
činjenice što su im nekakva sredstva već prethodnih godina uzeta, koja su prije dobivale. I ja 
stvarno dajem prijedlog Županu. , možemo svi zajedno donijeti nekakav zaključak za par 
konkretnih prijedloga. Imamo prijedlog dopune Odluke iz 2003. godine kada je ŽUC trebao 
dobivati 15 % naknade za registraciju vozila, taj je prijedlog bio stopiran. Druga mjera bi bila 
ta koja je prije isto tako bila na snazi da se 60 lipa od prodaje litre naftnih derivata da ide  
prijedlog prema ŽUC-u. I treća mjera, kada opet  bude, ako bude raspodjela sredstava za 
Županijske uprave za  ceste koja je bila prošle godine 8.0112.20q7. godine odnosno bilo je 
na raspolaganju 100.000.000,00 kuna od kojih je Istarski ŽUC dobio svega 3.000.000,00 
kuna. Mislim da na takvu raspodjelu ovaj put ne smijemo pristati. Jedno je biti solidaran sa 
ŽUC-evima koji nisu u  dobrom financijskom stanju kao što je naš, ali mislim da trebamo stati 
na kraj toj praksi, jer mislim da mi ne dobivamo toliko koliko nam je potrebno.  I kada bi bila 
nekakva ravnopravna raspodjela mi  se ovdje uopće ne bismo vodili raspravu da li će  cesta 
Motovun biti završena, da li će cesta u Fažani biti završena, da li će cesta Vodnjan- Barban 
biti završena. 

PREDSJEDNIK, utvrđuje da se više nitko ne javlja za riječ, zaključuje raspravu i daje riječ 
Županu IŽ. 
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ŽUPAN IŽ,  kaže da potpisuje svako slovo na to što je rečeno. Ima prijedlog da se to što je 
rečeno uobliči u jedan prijedlog  i da to stručno pogleda ravnatelj ŽUC-a sa Upravnim 
vijećem i da to pošaljemo na mjerodavnu adresu, da nakon toga i  razgovaramo o toj temi, 
da će se netko oglasiti, jer ovako bez kriterija, kao što ste vi rekli i sredstva koja se dijele, a 
to me podsjeća na HZZO zašto neke bolnice dobivaju više i po kriterijima, a neke budu na 
onome snađi se. Da nakon toga polučimo neke rezultate. Apsolutno to podržavam i volio bih 
da to ude na papiru napisano pa onda i vi na nivou Udruženja svih ZUC-eva, a i mi kao 
Zajednica županija o tome razgovaramo i uputimo nadležnom ministru na postupanje. 

ROBI ZGRALIĆ, kaže da treba samo malo modificirati ovo pitanje, formulirati ga, zbog toga 
što neke činjenice nisu točne. Da bi to bilo točno moramo to i  formirati. Trebalo je rasti 5%, 
ne 15 %, nije išlo za ZUC-eve 60 lipa, nego 10 lipa. Odvajalo se 0,60 lipa po litri benzina, ali 
10 lipa neka se izdvajalo za sve Županijske uprave. To bi trebalo preformulirati da točno 
koncipiramo prijedlog i onda ga dalje poslati. 

PREDSJEDNIK, predlaže da se sa strane Županijske uprave za ceste dobije formulirani 
prijedlog kojeg bi na slijedećoj sjednici stavio na dnevni red kao točku dnevnog reda kao naš 
zahtjev, koji bismo uputili službeno u ime Skupštine Istarske županije. Moli ravnatelja ŽUC-a 
da za desetak dana pripremi prijedlog, koji će proći nadležne odbore i doći službeno kao 
točka dnevnog redana Skupštinu IŽ. 

Zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na prijedlog 
Godišnjeg izvještaja o izvršenju Financijskog plana Županijske uprave za ceste za  2017. 
godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština  jednoglasno donijela 

ZAKLJUČAK 

o davanju suglasnosti na prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju Financijskog 
plana Županijske uprave za ceste za  2017. godinu 

 Ad – 7  

a. Prijedlog Prvih izmjena i dopuna  Proračuna Istarske županije za 2018. 
godinu 

b. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o izvršavanju Proračuna 
Istarske županije 

Objedinjeni su  izlaganje i rasprava. 

Uvodno obrazloženje su dali Župan IŽ i pročelnica Upravnog odjela za financije i 
proračun. 

ŽUPAN IŽ, kaže da će biti kratak i koncentrirati se na par konkretnih stvari. Naime, kao što 
smo prije vidjeli kakva je situacija u Proračunu bila za 2017. godinu, mi smo u pripremi ovog 
Proračuna razmišljali da želimo zadržati s jedne strane kontinuitet u realizaciji programa 
manifestacija investicija, a  s druge strane jednu stabilnost, likvidnost, solventnost i sve 
ostalo našeg Proračuna. Iz tog jednog razloga, kao što ste vidjeli objedinili i ono od prošle 
godine, a  i trendove ove godine, a trendovi, prije svega, zahvaljujući ovo o čemu danas 
pričamo, a to je činjenica da malo, ali ipak plaće rastu, a isto tako i zaposlenost raste, raste 
samim tim i porez na dohodak, ali ne želimo biti neodgovorni već obrnuto vrlo odgovorni i 
zato želimo itekako ovim tempom se nastaviti razvijati, predlažemo što se Županije tiče, kao 
što vidite, ovih 4.880.000,00 kuna povećanje prihoda. Ovih drugih 27.400.000,00 kuna išlo bi 
ukupno, a  22.000.000,00 kuna prema proračunskim korisnicima. Dakle, ka govorimo o 
Županiji 4 milijuna  kuna, rekao sam, 2 proračunskim korisnicima. rekao  sam. neću ući u svu 
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analitiku koju ste vi dobili u vašim materijalima, ali hoću reći      da  najvažnije stvar u svakom 
slučaju su ovih 100.000,00 kuna kada govorimo o Županiji, koji se tiču osnivanje nove 
agencije, kao što smo rije rekli, s time da nećemo ih samo tako potrošiti već ćemo najprije 
čekati da sve ono što je ministarstvo najavilo  se i obistini, da oni itekako definiraju pravila 
igre i nećemo bez brige zaposliti nekoga a da nismo sigurni da li možemo to platiti. Ono što 
je najvažnije je ipak ovih 2.900.000.00 kuna. To su najslađa sredstva koja trebate osigurati 
zbog novih europskih projekata. Dakle tih skoro 3.000.000,00 kuna  osiguravamo kao 
najvažniji dio, kao našu participaciju u novim europskim projektima koje smo u 
međuvremenu dobili. I mislim da je, iako je to teška vijest s obzirom da treba naći taj novac, 
u konačnici odlična vijest. I tako ćemo i nastaviti, jer je to u biti najbolje što možemo učiniti 
kada govorimo o prihodima u naš Proračun,  a dobro je reći da ćemo osigurati onih 
619.000,00 kuna upravo za ono što smo prije ovdje u raspravi slušali, a to je plaćanje 
objedinjenom hitnom  bolničkom prijemu u bolnici u Puli, a mi radimo jedan veliki katalog 
mjera odnosno konkretnih planova kako zadržati i privući još i nove doktore kod nas, ali 
naravno za to će trebati velika suradnja sa samim ministarstvom. 

Vidite da idemo na 1.237.000,00 kuna povećanja u dijelu obrazovanja i to nastavnika 
srednjih škola na posao i s pola. Jasno je da država donosi odluke, osnivači to trebaju 
pokrivati. To smo mi koji pokrivamo. Ministar je popularan, jer je to dogovorio sa Sindikatima 
na naš teret. Mi ćemo to ovim rebalansom osigurati. 

I ono što isto  tako ovdje ne piše su lijepi novci koje  osiguravamo, preko 800.000,00 kuna za 
domove za starije i nemoćne, jer ne želimo da se podigne cijena korisnicima, ali želimo da 
oni itekako sve programe, sva prava zadrže, ali ne na teret povećanja, kao što sam rekao, 
cijene korisnika. 

Evo, ukratko to je  tema rebalansa, ali ono što mislim da je najvažnije je da mi sada radimo 
jednu inventuru stanja u našem Proračunu, Najvažnije je da zadržimo jednu takvu sigurnost 
prema jeseni. Vjerujem da neće trebati novog rebalansa do nekog 10. mjeseca, da smo 
anticipirali i neke događaje koji nam se  mogu desiti u ovim brojkama u ovom rebalansu ako  
bude novih izmjena, iznenađenja, ja ću biti slobodan predložiti vam određene promjene, jer 
Proračun je život, rebalans je život, život prate aktivnosti, a aktivnosti prati matematika ili 
novac. Zato i služe rebalansi, zato služi Županijska skupština i Župan, da znamo prepoznati 
prilike, ugraditi ih u Proračun ili  daj bože ako bude novih pozitivnih rebalansa da o tome 
pričamo, kao i ovaj put sa zamjenicima, sa pročelnicima, sa odborima kako i na koji način 
krenuti sa nekim novim projektima i aktivnosti. 

Toliko oko rebalansa koji je pozitivan, ali koji je prije svega rezultat naše odgovornosti u ovoj, 
ali i u prošloj godini. 

PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu na uvodnim riječima i daje riječ Tatjani Matošević, 
pročelnici Upravnog odjela za financije i proračun IŽ. 

TATJANA MATOŠEVIĆ, naglašava da je Župan obuhvatio sve značajnije promjene koje  se 
događaju kroz prve izmjene i  dopune Proračuna. Kako je Župan rekao prvim izmjenama i 
dopunama predlaže se Proračun u iznosu od 1.348.100.000,00 kuna. U odnosu na tekući 
plan veći je za 22 % odnosno za 27.430.000,00 kuna. Ukupni prihodi se povećavaju za 
11.155.000,00 kuna na  956.949.000,00 kuna, a primici se povećavaju za 6.800.000,00 kuna 
na  406.888.000,00 kuna. 

U višku iz prethodnih godina koji je ugrađen u rebalans, ugrađen je višak IŽ u cijelosti 
12.400.000 kuna što smo istaknuli prilikom obrazloženja godišnjeg izvještaja o izvršenju 
Proračuna, dio viša proračunskih korisnika koji u prve izmjene i dopune od ukupno 
ostvarenog 19.300.000,00 kuna ugrađuju s 6.800.000,00 kuna, a ostatak kroz projekcije. I 
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manjak kojeg je Opća bolnica planira sukcesivno podmirivati kroz slijedeće 3 godine u visini 
od 35.000.000,00 kuna, a taj se manjak podmiruje sredstvima  ministarstva. 

Ukupni rashodi se predlažu u iznosa od 1.311.000,000,00 kuna, a izdaci u visini od 
36.473.000,00 kuna 

U tablici na slajdu prikazani su prihodi i primici po pojedinim vrstama, povećavaju se sa 
1.345.000.000,00 kuna na 1.363.000.000,00 kuna odnosno povećavaju se za nešto više od  
1 %, konkretno za 1,3 %, 

Vezanost prihoda i primitka, prihodi Županijskog proračuna se smanjuju za 1.107.000,00 
kuna. 

Od ove godine sa izmjenom Zakona o financiranju lokalne samouprave prihodi od poreza na 
dohodak više se ne dijele sa Državnim proračunom. Porezna uprava započela je naplaćivati 
uslugu utvrđivanja i razreza i raspodjele prihoda od poreza na dohodak i to u visini od 1% 
ostvarenog prihoda. Stoga smo bili primorani povećati rashode za procijenjeni iznos od 
1.250.000,00 kuna, a za isti iznos smo povećali i planirane prihode od poreza na dohodak 
što ćemo usklađivati u drugom rebalansu u drugim izmjenama i dopuna Proračuna. 

Također su  uskraćeni prihodi od pomoći iz drugih proračuna, posebno sa provedbom 
europskih projekata i upravo radi provođenja europskih projekata, planirano je kratkoročno 
zaduživanje za dio koji se sufinancira iz vlastitih sredstava u iznosu od 3.300.000,00 kuna. Iz 
ovog     se razloga predlaže i izmjena i dopuna Odluke o izvršavanju Proračuna za 2018. 
godinu. 

Vezano uz korisnike njihovi se ukupni prihodi koji se odnose na proračunske korisnike 
povećavaju za 12.200.000,00 kuna na način da se najznačajnija povećanja su kod tekućih i 
kapitalnih pomoći namijenjenih Općoj bolnici Pula i Domu za starije i nemoćne osobe u 
Rovinju i prihodi od HZZO-a koji  se povećavaju za 4.500.000,00 kuna, a namijenjeni Zavodu 
za hitnu medicinu i Istarske domove zdravlja. 

Vezano uz zdravstvo ukupno se povećavaju za 19.606.000,0 kuna na  1.311.626.000,00 
kuna. A najveća i povećanja i smanjenje iskazana su kroz materijalne  rashode za zaposlene 
i financijske rashode i u prve izmjene i dopune su ugrađene kroz financijske planove 
proračunskih korisnika, u najvećem dijelu se odnose na proračunske korisnike. 

Usporedba planiranih rashoda kroz poseban dio Proračuna zasebno je za Županju, zasebno 
je za korisnike. Županijski rashodi se povećavaju za 3.594.000,00 kuna, a rashodi 
proračunskih korisnika za 16.120.000,00 kuna 

I na kraju Župan je  već naveo, mislim da nije naodmet ponoviti. U posebnom dijelu 
Proračuna kroz programe i aktivnosti tekuće kapitalne projekte ugrađuju se novi europski 
projekti, ukupno 11 novih europskih projekata u vrijednosti od gotovo 3.000.000,00 kuna. I 
kako je Župan već rekao sa 619.000,00 kuna se financira rad liječnika na bolničkom hitnom 
prijemu za 3 mjeseca i ovaj iznos je namijenjen liječnicima zaposlenima u Općoj bolnici, 
Zavodu za hitnu medicinu i u Istarskim domovima zdravlja. 

 Sufinancira se novi projekt građanski odgoj u 10 osnovnih škola sa 154.000,00 kuna, 
povećavaju se sredstva za  redovnu djelatnost domova. Već je više puta istaknut iznos za 
redovno poslovanje srednjoškolskih ustanova u najvećem dijelu zbog izmjene temeljnog 
kolektivnog ugovora. I Županija dobiva novog proračunskog korisnika Javnu ustanovu sve 
temeljem izmjena i dopuna Zakona o regionalnom  razvoju. 
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PREDSJEDNIK, zahvaljuje pročelnici na izlaganju i otvara raspravu  za obje dvije  
objedinjene točke, za koju se javlja za pojedinačnu raspravu Tedi Chiavalon. 

TEDI CHIAVALON,  javlja se za raspravu po dvije teme vezano uz ovu točku dnevnog reda. 
Ne znam da li ste razmišljali o tome Župane da kao Županija pokrenemo ustavnu tužbu pri 
Ministarstvu obrazovanja s na to da ministar dogovara jedno sa Sindikatima, a na teret 
Županije, bez  da se nas ništa pita. Ne znam da li je to ustavno i da li bi mogli naši pravni  
stručnjaci razmisliti o tome da pokrenemo ustavnu tužbu. To je možda jedan mali signal, radi 
se o 150.000,00 kuna i možda je po sistemu onom ako prođe, prođe i onda mi ćemo čekati 
malo veće udarce, možda u nekakvim slijedećim prilikama. Ovo je po meni nedopustiv atak 
na jedinice lokalne (regionalne) samouprave kako su danas opteretili Proračun županije 
možda će sutra nekakve općine i nekakav grad, pitanje je do kuda će to ići. Ja mislim da, ako 
ništa drugo, kao jedan signal. Možete možda razgovarati sa vašim kolegama županima, 
neovisno što se oni nalaze trenutno u strankama koja je na vlast. Mislim da to nije apsolutno 
normalno i da se kosi sa osnovnim ustavnim načelima, to je da sami raspolažemo sa 
sredstvima koja su nam na raspolaganju. 

 Druga stvar, isto tako, činjenica da imamo 78 specijalizanata trenutačno po razni 
klinikama u Hrvatskoj na specijalizaciji koje plaćamo iz Proračuna naše bolnice, dobio sam 
informaciju prije sjednice da obuka jednog specijalizanta košta između  miliju i milijun i pol 
kuna. Bolnica za njih,  razgovaramo o iznosu između 80 i 120.000.000,00 kuna koje će platiti 
Opća bolnica Pula, a da pri tom se oni nisu dužni vratiti raditi u  bolnicu, odraditi staž i da pri 
tom mi imamo u ovom trenutku manjak, odnosno praktički nemamo ljudi koji će raditi na 
hitnom bolničkom prijemu, a najviše na bolničkom prijemu, koliko sam dobio informaciju, 
praktički rade upravo specijalizanti, upravo mladi ljudi koji odrađuju taj hitniji, najviše stresni 
dio, koji mora biti najbrže odrađen.  Moje je pitanje: da li  netko takvim odlukama svjesno 
šteti proračunu Opće bolnice Pula odnosno, govorimo ovdje o konsolidiranom Proračunu 
istarske županije, šteti Proračunu Istarske županije, da li ima tu možda  kaznenog dijela. Jer, 
da se to dešava u privatnoj tvrtki, da netko iz jedne tvrtke, - imali smo prilike vidjeti kako  je 
neko iz jedne u drugu prebacio sredstava, - oštetio proračun. A što se dešava ovdje kada 
netko svjesno oštećuje proračun za iznos između 80 i 120.000,000,00 kuna, a da sutra ti 
specijalizanti više neće doći kod nas, nego mogu ići u bilo koju drugu privatnu kliniku ili izvan 
Hrvatske. Da li je to nekakav lobi odradio jedan dobar posao na štetu poreznih obveznika, ne 
samo na štetu poreznih obveznika, nego i  na štetu  pacijenata. Mislim da su to dva pravna 
pitanja o kojima morate razmisliti. Ako treba ići đonom da idemo đonom, ali da i u  tome 
budemo možda prvi u Hrvatskoj. 

PREDSJEDNIK, daje riječ vijećniku Dubravku Markoviću. 

DUBRAVKO MARKOVIĆ, naglašava da fali 3.500 do 5.000, 6.000 tisuća liječnika, 12.000 
medicinskih sestara. Sada samo općenito o njima ono oruk, pa ćete imati nula medicinskog 
kadra. Ustanova može potpisati ugovor sa osobom za dulji period kako hoće, da radi 10, 15, 
20 ili 30 godina, ali nemojte zaboraviti da mi više ne živimo u nekim drugim vremenima. Mi 
živimo u  Europskoj uniji. Mi smo članica Europske unije. Granice su hop, odeš u Trst grad, 
praznih mjesta za doktore koliko god hoćeš. Nećeš ih zadržati sa dvosobnim stanom na 
petom katu, zapamtite to. To su ozbiljne stvari, Meni su dva sina otišla odavde. Jedan radi na 
Merkuru, vrhunska bolnica. Bolnice nisu zgrade, nisu magnetska rezonanca. Bolnice su ljudi, 
dobro stimulirani ljudi, ne samo novcem. 

PREDSJEDNIK, daje riječ vijećniku Tediju Chiavalonu. 

TEDI CHIAVALON, kaže da bolnice nisu samo zgrade, bolnice su i ljudi, ali ja vas pitam, 
kada bih ja platio za svojih 5 djelatnika u svojoj tvrtki specijalizaciju koja košta milijun kuna, a 
da mi taj djelatnik nakon 5 godina što odradi specijalizaciju otiđe, da li bi proračun moje tvrtke 
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bio oštećen? Umjesto da plaćamo specijalizacije iz našeg budžeta neka ih plati HZZO, pa 
neka oni idu gdjegod idu ili sa tih 80 do 120.000.000,00 kuna povećajmo plaće trenutačnih 
doktora i riješimo taj problem. 

PREDSJEDNIK, daje  riječ vijećniku Dubravku Markoviću da odgovori na pitanje. 

DUBRAVKO MARKOVIĆ, kaže: Slažem se, može se potpisati i ugovor. 

PREDSJEDNIK, naglašava da je shvatio da se vijećnik Tedi Chiavalon i vijećnik Dubravko 
Marković slažu, samo je to rečeno drugim rječnikom. Apsolutno je to veliki problem  i svi 
moramo o tome razmišljati, ali je najveća odgovornost sigurno na Ministarstvu zdravstva koje 
to mora riješiti. 

Pošto se više nitko ne javlja za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje riječ Županu 
IŽ da odgovori na postavljena pitanja.  

ŽUPAN IŽ, kaže da ga je inspirirao kolega Tedi Chiavalon sa potpuno ispravnim 
razmišljanjima. Te stvari u jednoj Njemačkoj i Austriji su nezamislive. Državni proračun  se 
ne može usvojiti bez pristanka regionalnih vijećnika. Kada govorimo o bilo kojoj odluci koja 
se desi na nivou Europske komisije treba zeleno svijetlo dati i Odbor regija u kojemu sam ja 
član, a odluka koja se tiče djelovanja lokalne zajednice, gradova i regija. Međutim, u 
Hrvatsko, kao što smo iks puta rekli, situacija je drukčija i mi baš puno ne razgovaramo nego 
vlade donašaju odluke kakve donašaju, a ustavnih tužbi ja mislim da je bilo, to sigurno 
možemo reći u troznamenkastim brojkama koliko je takvih različitih ustavnih tužbi bilo i sam  
bio jedan od pokretača takve ustavne tužbe na Zajednici županija kada su bile one porezne 
promjene i kada su se direktno uzimali novci. Bio sam jedan od tih ljudi koji je dignuo ustavnu 
tužbu kada su se plaće ograničavale u lokalnoj upravi što nije zadatak države itd. da ne idem 
u detalje. Do danas ni jedna tužba nije upalila.  Mi možemo pisati nove ustavne tužbe, pa će 
možda neka nova godina donijeti novo iskustvo. Međutim, za sada je to tako. 

A što se tiče naših specijalizanata ne znam gdje bih započeo i  gdje bih završio, nego samo 
ću vam reći da tu profitiraju KBC-eovi. To znamo svi. Tko tu uživa? KBC-e. Na čiji teret i tko 
to plaća to uživanje? Opće bolnice. Nevažno iz kojeg grada, iz kojeg dijela Hrvatske, i to jako 
dobro zna i primarijus Plazinić s kojim smo pričali neki dan, zna ministar Kujunđić i cijela 
ekipa i to se može potezom pera riješiti. Zašto se e riješi, e, to vam ja ne znam. Međutim, mi 
trebamo zbilja krpati, raditi nadljudske napore i tu gospođi Hrstić s kojom ćete kasnije pričati, 
treba se nakloniti do poda i nazad i tako svaki dan i svim ljudima što rade u Općoj bolnici 
Pula. A kažem neki drugi uživaju. Evo, mi ne uživamo u tome i daj bože kažem da bi 
odgovorni ljudi jednom takvom izmjenom jednog zakona omogućili  barem povratak naših 
specijalizanata doma  da u novoj bolnici sutra ili već  danas u dijelovima bolnice rade taj isti 
posao koji  rade negdje drugdje. 

PREDSJEDNIK, zavaljuje Županu i zaključuje raspravu i daje odvojeno na glasanje točku  
AD – 7 a) Prijedlog Prvih izmjena i dopuna  Proračuna Istarske županije za 2018. godinu, a 
zatim točku AD – 7 b) Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o izvršavanju Proračuna 
Istarske županije, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno donijela pod 
točkom 

 AD – 7  

a) Prijedlog Prvih izmjena i dopuna  Proračuna Istarske županije za 2018. 
godinu 

b) Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o izvršavanju Proračuna 
Istarske županije 
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AD - 8 

a. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Županijskog 
operativnog centra Istarske županije za 2017. godinu  

b. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Programa rada Županijskog 
operativnog centra Istarske županije za 2018. godinu  

Dodatno obrazloženje  za ovu točku dnevnog reda nije potrebno. 

Pošto se nitko nije javio za  raspravu PREDSJEDNIK  daje odvojeno na glasanje točku 
AD – 8 a) Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Županijskog operativnog 
centra Istarske županije za 2017. godinu, zatim točku AD – 8 b), te nakon glasanja 
utvrđuje da je Skupština donijela pod točkom  

AD -  8 

a) Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu Županijskog 
 operativnog centra Istarske županije za 2017. godinu 

b) Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Programa rada Županijskog 
operativnog centra Istarske županije za 2018. godinu  

 AD – 9 Prijedlog Zaključka o utvrđivanju prijedloga Odluke o  usvajanju 
Strategije upravljanja i raspolaganja imovinom u vlasništvu Istarske županije 2018. 
– 2023. godine 

 Dodatno obrazloženje uz dobivene materijale za ovu točku dnevnog reda nije 
potrebno pa PREDSJEDNIK otvara raspravu za koju se javlja vijećnica Irena Peruško. 

IRENA PERUŠKO, naglašava da bi htjela pohvaliti ljude koji su raditi na Strategiji za nula 
kuna vrlo konstruktivno, živo, vrlo indikativno. Za godinu dana ćemo  vjerujem imati jako, jako 
lijepe rezultate i pokazatelje. Ono što mene ustvari ovdje na neki način potaknulo da osim 
pohvala cijelom timu i Županu, da se uopće u  nešto  tako i krenulo raditi, postoji registar i 
aplikacija koje će se to transparentno vidjeti, to je onaj dio gdje će se kroz tako relevantne 
pokazatelje moći zapravo i utjecati na raščišćavanje vlasništvo određenih stvari, kao što je 
nama Županija podstanar pa tako i neke druge ustanove. Isto tako nisu u posjedu zgrada u 
kojima obavljaju djelatnost 

Što se tiče cijele ove priče koja je vezana  za Izvješće našeg Župana, zgrada, plaća,  cijela je 
naša države takva, utjecaja  na naše proračune, ja se sada  moram  dotaknuti i tog čovjek, 
kojeg je spominjao gospodin Grünbaum. Žao mi je što ga sada nema, ali voljela bih mu reći: 
da se bavimo judima. Prihvatilište za beskućnike je bila tema na nizu naših odbora. Naše 
prihvatilište, županijsko i gradsko, su u vlasništvu zgrade kojom upravlja država. Već  dvije 
do tri godine ljudi rade na tome da preuzmemo i da nam dodjele zgradu. Osim suglasnosti da 
možemo obavljati djelatnost,  radimo na tome da nam daju vlasništvo nad tom zgradom, da 
nam daruju  tu zgradu kako bismo mogli uložiti još više i bolje u suteren, u projekt energetske 
učinkovitosti, fasade, poboljšati kvalitetu života naših najpotrebitijih. Nažalost, uspjeli smo 
samo dobiti to sada na procjenu da se to kupi. Država prodaje vlasništvo koje je derutno, u 
koje smo godinama ulagali za prihvatilište za beskućnike. Mislim da je to još jedna od onih 
poruka koje bismo političkom Zagrebu trebali sada poslati na ovakav način. 

 
PREDSJEDNIK, daje riječ vijećniku  Zvonku Lioviću. 
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ZVONKO LIOVIĆ, ima  samo jedno pitanje, ako mu se na njega može odgovoriti. Pohvaljuje 
Strategiju za koju misli da je  jedna jako korisna stvar. Zna konkretno za tvrtku u kojoj  radi i 
za druge tvrtke da je to sad jako aktualna tema, otvaraju se odjeli, službe, koje se bave 
upravljanjem imovinom. To je nešto na što hrvatski narod nije bio naučen raditi. Svaka čast 
za Strategiju. 

Moje je  pitanje:  da li gradovi i općine u Istri imaju  zadatak konstruirati takvu jednu strategiju 
s obzirom da se u mnogočemu koriste prostori gradova ili općina za potrebe Županije ili da li 
na kraju krajeva Županija može naložiti takvu obvezu jedinicama lokalne samouprave.  

Pošto se više nitko ne javlja za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i moli gospođu 
Vesnu Pavletić da odgovori na postavljeno pitanje. 

VESNA PAVLETIĆ, zahvaljuje na pitanju i kaže da nema izričite zakonske odredbe koja 
nalaže jedinicama lokalne (regionalne)  samouprave da donese Strategiju, ali to proizlazi iz 
Strategije upravljanja državnom imovinom, koja ustvari daje kroz smjernice za provedbu 
nekakvu preporuku da jedinice lokalne samouprave, jedinice niže razine, po istim načelima 
raspolažu i upravljaju svojom imovinom. 

PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Zaključka o utvrđivanju 
prijedloga Odluke o usvajanju Strategije upravljanja i raspolaganja imovinom u vlasništvu 
Istarske županije 2018. – 2023. godine,  te nakon glasanja  utvrđuje da je Skupština  
jednoglasno donijela  

ZAKLJUČAK 

 o utvrđivanju prijedloga Odluke o usvajanju Strategije upravljanja i raspolaganja 
imovinom u vlasništvu Istarske županije 2018. – 2023. godine 

AD – 10 Prijedlog Odluke o osnivanju javne ustanove „Regionalni koordinator 
Istarske županije za europske programe i fondove – Cordinatore regionale della 
Regione Istriana per i programmi e fondi europei“ 

Kraće uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog reda je dao Župan IŽ, koji kaže da je 
zakonski temelj za ovakvu Odluku pronalazimo u Zakonu o regionalnom razvoju. Ideja je 
načelno dobra, Ministarstvo defakto ima jednu produženu ruku na terenu, ruku koja sutra 
hoće raditi i županijske razvojne strategije i regionalne operativne planove, biti na pomoći 
općinama, gradovima pri izradi istih takvih strateških dokumenata. I ono što je najvažnije  je 
da je to sve skupa  usklađeno sa  nacionalnim levelom, sutra sa našim operativnim 
planovima 2020-2027., jer se paralelno radi i Europski proračun 2020-2027. To je ono što 
želi pohvaliti. Vjeruje da će se u međuvremenu odnosno u budućem razdoblju donijeti  cijeli 
niz podzakonskih akata, propisa, kojim će se konkretno definirati sve ono o čemu smo često 
razgovarali   sa ministricom Žalac s kojom i sutra razgovara u Poreču, kako bi zbilja bilo 
operativno omogućeno da jedna takva Agencija radi. Mi sasvim sigurno nećemo se zaletjeti, 
nećemo nakon, vjerujem pozitivnog vašeg očitovana o osnivanju agencije, ići prema 
nekakvim zapošljavanjima samo tako, nego upravo obrnuto, idemo prema licenciranju, 
idemo vidjeti da li takvi ljudi postoje već sada u radu Županije, županijskih trgovačkih 
društava, ustanova, institucija, kako bismo šparali troškove, a imali čim veću produktivnost. 
Naravno, štogod radimo trebamo biti svjesni činjenice da jedna takva agencija radit će na 
strateškom planiranju. IDA kao takva ostaje i bavit će   se kao i do sada super uspješno 
poduzetništvom, gospodarstvom, europskih projektima. I iz tog razloga regionalni koordinator 
više neće biti kao do sada IDA odnosno naš ravnatelj IDE, nego će to biti ravnatelj nove 
ustanove koja se zove naša nova agencija koju upravo sada osnivamo. To je osnovna ideja. 
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Pustimo još malo vremena da prođe, da budu jasne sve pretpostavke i onda vidimo na koji 
način sa minimalnim troškovima možemo to maksimalno i efikasnost učiniti. 

PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu na uvodnom obrazloženu i otvara raspravu za Klubove 
vijećnika za koju se javlja vijećnik  Marino Baldini, u ime Kluba vijećnika SDP-HSS-SDSS. 

MARINO BALDINI, kaže da se danas govorilo o mnogim temama, ali ono što je najviše 
interesantno,  u potpunosti   se slaže s onim što je rekao gospodin Flego, da se radi o 
strateškoj stvari i drago mije da je on to tako prihvatio. Kao Istra, bez obzira da li hoćemo 
sada reći regija ili županija, sve je to u redu. Mislim da ne trebamo oko  semantičkih stvari 
gubiti vrijeme. Vidjeli smo ovdje 3.000.000,00 kuna skoro , odnosno 3.300.000,00 kredita za 
Europske projekte, kao učešće, pa su tu multiplikacije, učešće  bud4 10, 20, 30 %, ima i 
dosta projekata koji dobivaju u potpunosti bespovratna sredstva. Kao vijećnici moramo to 
omogućiti ili na neki način u tome sudjelovati, ali nam je cilj, kako je rekao gospodin Flego na 
Danu Istarskog statuta u Sabornici u  Poreču sada nedavno, da i dalje razvijamo demokraciju, 
ako možemo na jedan širi način, ne na jedan autokratski način, nego na jedan širi način 
sudjelovati, pa i u osnivanju takvih agencija i takvih projekata za naše ljude. Najbitniji su  ljudi, 
a onda je nešto drugo, dio zida, Istra i Hrvatska, sve to drugo što poštujemo i držimo se  
zakona i naših statuta i Sabora. Istarski sabor je  jedan veoma stari sabor. Pred 1.200 godina 
sastao se Istarski sabor i svi su imali pravo govoriti, odlučivati i najobičniji ljudi, ne samo 
vojvoda Ivan. I to se uči u svim svjetskim sveučilištima, na svakom pravnom fakultetu se to 
uči u cijelome svijetu. Hoću reći da i mi imamo neku našu tradiciju, našu Skupština, Istarski 
sabor, u doba Austrije su vijećnici mogli postaviti sva pitanja, mogli su doći svi i postaviti 
pitanja. Nitko nije imao pravo da ih odgodi za slijedeću sjednicu. U tom smislu nismo 
napredovali. U nekom smislu jesmo napredovali, ali to nije sitnica u razvoju demokracije. 
Nemojte mi zamjeriti, predsjedniče. 

Dakle, kada govorimo o europskoj agenciji, o europskim projektima, netko  će reći kakve 
veze sada ima to što ja pričam sa time. Ali itekako ima. To je naš cilj, ljubavi prema našim 
ludima i našoj Županiji, pa i državi, Europskoj uniji itd., hoćemo napredovati u tom smislu. I 
naravno, ako govorimo, recimo, o rastu plaća, stanovnika, to su ovi projekti, Italija, Irska, 
mogu itekako  u tome pomoći, da našim ljudima bude bolje, jer perfekcija materijalnog znači 
nešto, ali ima strahovito  bogatih zemalja gdje žena ne smije voziti auto, ne smije ići u školu. 
Tko bi od nas htio živjeti u  takvoj zemlji. Dakle, nije uvijek sve u novcu. Prije rekao gospodin 
Marković, dakle, ulagati u ljude. Naravno, da nova bolnica je izuzetan prioritet i ta sredstva 
su prisutna unutra, ali u tim specijalizacijama i u drugim podrškama može se uključiti, možda 
upravo kroz ovu agenciju koju sada osnivamo, možemo napraviti da poboljšamo uvjete 
liječnicima, ali ne na način  da branimo ljudima. Kroz europski projekt otvoreno, maksimalno, 
kulturno, kako mi znamo, kako smo pokazali da znamo, a možda u nekim stvarima možemo 
još i bolje, možemo neke stvari popraviti. Prema tome ne prisiljavati te jadne liječnike da 
moraju raditi i u subotu i u  nedjelju, naročito one skupine gdje prevladavaju žene, gdje ih ima 
dvije trećine, pa nemojmo ih prisiljavati da rade preko vikenda, nemojmo ih tjerati, nemoj 
raditi neke postupke da ćeš specijalizanta prisiliti da on ne smije negdje otići u ovo doba. Ne 
znam da li to može imati rezultata. Ja mislim da kolega nije ništa loše mislio kada je to 
govorio. Hoću reći društvo financira, a i kao ta europska sredstva naša Županija daje novac, 
pa naravno da onda imamo i neka očekivanja, ali kada se radi konkretno o ljudima nije lako 
braniti ljudima da se miču lijevo, desno. 

U svakom slučaju ja sam  tako  htio podržati ovu inicijativu, mislim da je jako dobra. Moramo 
biti svjesni da su uz nju vezana značajna decentralizirana sredstva. To nije sitnica. To je jako 
bitno- Znači, kroz to konkretno se može postići cijelu seriju vrlo pozitivnih rezultata, osobito 
ako budemo svjesni, što ne vjerujem  da nismo, ali da još više budemo svjesni širene 
potrebnog pristupa za koji se usudimo, evo tu smo svi skupa. Mislim da zajedno možemo 
više. 
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PREDSJEDNIK, ističe da na izlaganje u ime Kluba vijećnika nema  replike. 

TEDI CHIAVALON, naglašava još jedanput da njegov  govor je bio  u smislu da specijalizanti 
koje plaćaju porezni obveznici ne bi smjeli odlaziti  u  druge ustanove. Govor nije bio 
usmjeren u tome da njima branimo u 2018. godini da  odaberu gdje žele na0staviti svoj život. 
Apsolutno ne. Moji je govor bio usmjeren u smjeru ako ih plaća Opća bolnica Pula kao 
poslodavac, oni se moraju tu vratiti, jer da vi imate tvrtku iz koje biste godišnje plaćali milijun 
kuna za edukaciju vašeg djelatnik, vi biste sigurno očekivali da se oni  vama vrate, a ne da 
idu u konkurentsku tvrtku jer biste s time oštetili  svoj proračun. A to se danas dešava. Moj je 
govor bio usmjeren u tome da te specijalizante plaća HZZO direktno, a onda neka oni odluče 
gdje će  nastavljati raditi. Ovako ih plaća Opća bolnica Pula i Opća bolnica Pula, kao i druge 
opće bolnice, je time  oštećena.. 

PREDSJEDNIK, zahvaljuje se i nada se da više nitko neće izvan teme uzeti  riječ. Misli da je 
svima bilo jasno što je Tedi prije htio reći. 

Po ovoj temi se dalje javlja za riječ Sandro Jurman, a nakon Sandra Jurmana Mirjana Galo. 

SANDRO JURMAN, ima potrebu samo 3 rečenice reći. 

Prvo, ja se u dubini duše u načelu uvijek protivim stalnom izmišljanju novih agencija, 
ustanova, poduzeća itd., jer smo upravo jednim dijelom i zbog toga politički sustav u ovoj 
državi učinili nakaradnim. 

Međutim, ovo što je danas prijedlog smatram zapravo već duže vremena da bi jedno takvo 
tijelo na razini Županije moralo postojati. I ono što između ostaloga stoji u djelokrugu poslova 
i rada, a što želim na neki način potencirati je uloga sutra te javne ustanove da na neki način 
koordinira  upravo aktivnosti jedinica lokalne samouprave, jer uz 10 gradova koji imaju 
određenih fiskalnih i organizacijskih i ljudski kapacitet, u Istri postoji 31 općina, od kojih jedna 
velika većina nema taj kapacitet,  pa ponekad ga prati sve ono što se dešava na razini ove 
tematike, a koja je za svih nas vrlo važna. I zato podržavam apsolutno osnivanje ove 
ustanove, ali apeliram na vas Župane,  s obzirom da praktički predstavljate osnivača u cijeloj 
ovoj priči, da na neki način doista se jedan dio akcenta u radu ove ustanove dade na 
koordinaciju aktivnosti da često prenaša informacije svim jedinicama lokalne samouprave na 
području Istre. 

MIRJANA GALO, ja ću nešto drugačije od Sandra Jurmana, ja ću postaviti pitanje na način 
da , koliko ja znam, IDA jako dobro radi svoj posao i da ja ne znam zašto se mora osnovati 
nova agencija, voljela bih da nam to malo objasnite, možda, eventualno da se pojača sa 
stručnim ljudima i da IDA ostaje u toj agenciji. 

PREDSJEDNIK, više se nitko nije prijavio za riječ. Na pitanja će odgovoriti Ivana Dragišić v.d. 
pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i europske integracije IŽ. 

PREDSJEDNIK,  zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o osnivanju javne 
ustanove „Regionalni koordinator Istarske županije za europske programe i  fondove – 
Cordinatore regionale della Regione Istriana peri programmi e fondi europei“, te nakon 
glasanja utvrđuje da je Skupština većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 2 
«SUZDRŽANA» glasa, donijela 

ODLUKU 
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o osnivanju javne ustanove „Regionalni koordinator Istarske županije za europske 
programe i fondove – Cordinatore regionale della Regione Istriana per   i programmi e 
fondi europei“ 

 AD – 11 Prijedlog Odluke o osnivanju prava građenja na k.č. 10238 k.o. Rovinj 
radi izgradnje „Lječilišnog gradskog bazena u sklopu bolnice Dr. Martin Horvat – 
zamjenska građevina“ i davanju suglasnosti Gradu Rovinj za prijenos prava 
građenja na trgovačko društvo Valbruna sport d.o.o. 

 Skupština  je bez rasprave donijela  većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 
1 «SUZDRŽANIM» glasom. 

ODLUKU 

o osnivanju prava građenja na k.č. 10238 k.o. Rovinj radi izgradnje „Lječilišnog 
gradskog bazena u sklopu bolnice Dr. Martin Horvat – zamjenska građevina“ i 
davanju suglasnosti Gradu Rovinj za prijenos prava građenja na trgovačko društvo 
Valbruna sport d.o.o. 

U nastavku je Skupština jednoglasno prihvatila točke AD- 12 do AD- 19 kako slijedi: 

 AD – 12 Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru 
u svrhu gospodarskog korištenja luka posebne namjene (Santa Marina) 

 AD – 13 Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru 
u svrhu gospodarskog korištenja luke posebne namjene – sportske luke „Pješčana uvala“  

 AD – 14 Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru 
u svrhu gospodarskog korištenja luke posebne namjene – sportske luke „Vinkuran“ 

 AD – 15 Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru 
u svrhu gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu hotela, turističkih naselja i 
kampova tvrtke ISTRATURIST UMAG d.d. Umag 

 AD – 16 Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja morskih površina za uzgoj školjkaša u Uvali Risvica i Uvali 
Teplica na području Raškog zaljeva (Općina Raša) 

 AD – 17 Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja morske površine za uzgoj školjkaša i drugih morskih 
organizama (osim riba) u Savudrijskoj vali (Grad Buje) 

 AD – 18 Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja plaže na dijelu k.č. br. 2067/2 k.o. Rovinj-Valdaliso 

 AD – 19 Prijedlog Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja plaža u sklopu hotela i kampova tvrtke MAISTRA d.d.  

AD- 20 Prijedlog Odluke o dopuni Odluke o osnivanju Lučke uprave      
Poreč 

Skupština je većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» 
glasom donijela 
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ODLUKU 

o dopuni Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 

AD – 21 Prijedlog Zaključak o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Poreč na 
potpisivanje Ugovora o izvođenju radova dogradnja infrastrukturne namjene, 
prometnog sustava pomorskog prometa – molo, 3. skupine – luka javnog prometa 
Červar Porat IV faza 

Skupština je većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» 
glasom donijela 

ZAKLJUČAK 

o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Poreč na potpisivanje Ugovora o izvođenju 
radova dogradnja infrastrukturne namjene, prometnog sustava pomorskog 
prometa – molo, 3. skupine – luka javnog prometa Červar Porat IV faza 

AD – 22 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Povjerenstva za zaštitu prava 
pacijenata Istarske županije za 2017. godinu 

Skupština je većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» 
glasom donijela 

ODLUKU 

o prihvaćanju Izvješća o radu Povjerenstva za  zaštitu prava pacijenata Istarske 
županije za 2017. godinu 

AD – 23 Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana Odbora za ljudska prava 
Skupštine 

Skupština je jednoglasno donijela 

RJEŠENJE 

o razrješenju i imenovanju člana Odbora za ljudska prava Skupštine 

AD – 24 Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnateljice IKA-e-Istarske kulturne agencije-
Agenzia culturale Istriana 

 Skupština je jednoglasno donijela 

RJEŠENJE 

o imenovanju ravnateljice IKA-e-Istarske kulturne agencije -Agenzia culturale Istriana 

AD – 25 Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenje  kakvoće mora za 
kupanje na plažama Istarske županije u 2018.  godini 

U raspravi po ovoj točki dnevnog reda sudjelovao je GORAN SUBOTIĆ, pita da li Županija 
ima akcijski program vezano na rebraše u moru. 
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PREDSJEDNIK, naglašava da se Skupština i Institutu Ruđer Bošković za zaštitu mora u 
Rovinju intenzivno bave tim problemom. 

Zaključuje raspravu  i daje na glasanje Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenje 
kakvoće mora za kupanje na plažama Istarske županije u 2018. godini, te nakon glasanja 
utvrđuje da je Skupština jednoglasno donijela 

ODLUKU 

o provedbi Programa praćenje kakvoće mora za kupanje na plažama Istarske 
županije u 2018. godini 

 AD – 26 

  a) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Srednje  škole Zvane Črnje Rovinj 
Scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno, 

b) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
 troškovima  školovanja za školsku godinu 2018./19. Ekonomske škole Pula 

c) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Strukovne škole Eugena 
Kumičića Rovinj- Scuola di formazione professionale Eugen Kumičić Rovigno 

d) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Gimnazije i strukovne 
škole Jurja Dobrile Pazin 

e) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Gimnazije Pula 

f) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Glazbene škole Ivana 
Matetića-Ronjgova Pula 

g) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Gospodarske škole Buje 
Istituto  professionale Buie 

h) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Industrijsko-obrtničke 
škole Pula 

i) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Srednje škole Mate Balote 

j) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Srednje škole Mate 
Blažine Labin 

k) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Medicinske škole Pula 

l) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19 Srednje škole „Vladimir 
Gortan“ Buje Scuola  media superiore „Vladimir Gortan“ Buie 

m) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Strukovne škole Pula 

n) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Škole primijenjenih 
umjetnosti i dizajna Pula 
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o) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Škole za turizam, 
ugostiteljstvo i trgovinu Pula 

p) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Talijanske srednje škole-
Scuola media supreriore italiana Rovinj-Rovigno 

q) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Tehničke škole Pula  

r) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Talijanske srednje škole 
Dante Alighieri Pula-Scuola media superiore italiana Dante Alighieri Pola 

s) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Talijanske srednje škole-
Scuola media superiore italiana "Leonardo da Vinci" Buje- Buie 

t) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima školovanja za školsku godinu 2018./19. Turističko-ugostiteljske 
škole Antona Štifanića Poreč 

u) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o godišnjim 
troškovima  školovanja za školsku godinu 2018./19. Srednje škole Buzet 

 Skupština je bez primjedbi i rasprave jednoglasno usvojila točku AD – 26. a ) do  u). 

 AD – 27 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća  
Zavoda za javno zdravstvo Istarske županije o zaduživanju radi nabave financijskih 
sredstava za financiranje radova rekonstrukcije i dogradnje ustanove. 

  

Skupština je usvojila  2 amandmana, Odbora za društvene djelatnosti i Odbora za financije, 
koji su postali sastavni dio Odluke, te jednoglasno donijela 

ZAKLJUČAK 

o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Zavoda za javno zdravstvo 
Istarske  županije o zaduživanju radi nabave financijskih sredstava za financiranje 
radova rekonstrukcije i  dogradnje  ustanove 

Ovime je dnevni  red  iscrpljen. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje na uspješnom radu i kaže da svi koji žele mogu krenuti prema 
Općoj bolnici Pula, da je na ulazu u bolnicu  novo veliko parkiralište gdje se mogu parkirati 
auta. Novi dio bolnice bi se počeo razgledavati oko 14,15 sati. 
  
Zaključuje sjednicu. 
  
Sjednica je zaključena u  13,21 sati. 
 
 
 
 
ZAPISNIK VODIO 
IVAN KLARIĆ 
         PREDSJEDNIK SIŽ: 
         VALTER DRANDIĆ 


